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INVESTIČNÉ AKCIE
NOVÉ DETSKÉ IHRISKO

Premiéra, teda hneď dve premiéry 
muzikálu sa uskutočnili 28. a 29. mája 
v Kultúrnom centre Nemšová a mali 
veľký úspech. Zúčastnilo sa ich viac 
ako 500 divákov. Boli vyústením celo-
ročnej práce viac ako 30 účinkujúcich 
žiakov a pedagógov ZUŠ Nemšová  
a rovnako rodičov, ktorí v náročných 
nácvikoch svoje deti podporovali. 
Najväčším uznaním a odmenou im 
bol obrovský potlesk. 

„Tvorba muzikálu bola výsledkom 
spolupráce všetkých štyroch odborov 
našej ZUŠ: literárno-dramatického, 
výtvarného, tanečného a hudobného 

odboru. S myšlienkou muzikálu som 
prišla pred rokom a som rada, že sa 
tejto myšlienky ujali a nakoniec aj zre-
alizovali muzikál naše šikovné pani 
učiteľky - Kristína Bartošová (reži-
sér), Laura Dlábiková (detský spevác-
ky zbor) a Ivana Žalúdeková (scéno-
grafia). V muzikáli účinkovali nielen 
naši malí herci, ale aj niektorí rodičia 
a všetci podali výborné výkony. Na 
výrobe rekvizít spolupracoval náš vý-
tvarný odbor, úpravu hudobných pod-
kladov, nahrávanie detského zboru  
a mastering mali na starosť naši kore-
petítori Karol Lipták a Miroslav Mun-
tág. V muzikáli účinkovali i naše ta-

nečnice z tanečnej skupiny Elis, ktoré 
okrem súťažných choreografií zvládli 
nacvičiť i choreografie pre muzikál. 

Ďakujeme všetkým, ktorí nám s prí-
pravou muzikálu pomáhali, rodičom 
našich účinkujúcich detí, našim di-
vákom a mestu Nemšová za podporu. 
Verím, že tento muzikál nie je posled-
ným veľkým dielom našej ZUŠ-ky a že 
s veľkým divadlom u nás v našej ZUŠ  
a v Nemšovej ešte len začíname,“ 
uviedla pre noviny riaditeľka školy 
Viera Muntágová.

► Viac o muzikáli na strane 11.
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20 rokov v Európskej únii, 15 rokov eura, 
5. voľby do Európskeho parlamentu
► Okrem Sviatku práce sme 1. mája oslávili aj 20. výročie vstupu 
Slovenska do Európskej únie. Cestovanie v rámci Schengenské-
ho priestoru bez pasových kontrol, bezvízový styk, študovanie 
v zahraničí, voľný pohyb tovaru, služieb a kapitálu. Od januára 
2009 je Slovensko súčasťou eurozóny, slovenskú korunu nahra-
dila spoločná európska mena. V priebehu rokov boli z fondov 
EÚ na Slovensku financované tisíce projektov, ktoré prispeli  
k rozvoju infraštruktúry, výskumu, inovácií a ochrane kultúrne-
ho dedičstva a prírody.
► Financie na rôzne projekty využilo od Európskej únie počas 
uplynulých 20 rokov aj naše mesto. Spomenúť môžeme naprí-
klad cyklotrasa Rybárska-Lidl, cyklotrasa Ľuborča-Kľúčové, 
BRO, rekonštrukcia kultúrneho domu v Nemšovej, rekonštruk-
cie miestnych škôlok, vodozádržné opatrenia a mnohé iné.  
O budúcnosti Slovenska v Európskom parlamente sme rozhodo-
vali v sobotu 8. júna, kedy sme si z 24 politických strán vybrali 
svojich zástupcov. Voľby do Európskeho parlamentu v našom 
meste dopadli nasledovne: volieb do Európskeho parlamentu 
sa na Slovensku zúčastnilo spolu 34,38 % voličov (24,72 % v roku 
2019). V  Nemšovej bola volebná účasť nad celoslovenským prie- 
merom. K volebným urnám prišlo 35,92 % voličov. V Nemšovej 
sa na prvom mieste umiestnilo PROGRESÍVNE SLOVENSKO, kto-
ré získalo v Nemšovej 25,02 % hlasov, na  druhom SMER - sociálna 
demokracia s 22,27 % hlasov a na treťom REPUBLIKA so 14,28 %.

Dáša Uherková

Vo veľkej sále Kultúr-
neho centra v Nem- 
šovej sa konalo dňa 

22. mája zasadnutie mestského 
zastupiteľstva. Prinášame vám 
stručný prehľad toho najdôleži-
tejšieho. Záznam z online pre- 
nosu si môžete pozrieť pro-
stredníctvom QR kódu alebo na 
stránkach mesta Nemšová. 

SLOVO PRE VEREJNOSŤ 
Mestské zastupiteľstvo prináša 
občanom nový spôsob, ako sa 
priamo zapojiť do rokovania za-
stupiteľstva a umožňuje komu-
koľvek využiť prvý bod rokovania 
s názvom “Slovo pre verejnosť”  
a vyjadriť tak svoje postrehy, ná-
zory či upozorniť na problémy  
v meste priamo na MsZ. 

ZÁMENA POZEMKOV 
UMOŽNÍ PRESTAVBU 
BÝVALEJ UBYTOVNE 
NA POLYFUNKČNÝ DOM

MsZ schválilo zámenu časti po-
zemkov, ktoré sa nachádzajú na 
ulici Slovenskej armády v katas-
trálnom území Nemšová. Žiada-
teľ plánuje prestavbu a nadstav-
bu objektu „Bývalej ubytovne“ 
na polyfunkčný objekt. Okresný 
dopravný inšpektorát v Trenčíne 
z hľadiska bezpečnosti a plynu-
losti cestnej premávky realizáciu 
uvedenej stavby podmienil tým, 
že parkovacia plocha určená na 
parkovanie bude dostupná pria-

na budúci rok a pokúsiť sa zapojiť do novej 
výzvy, ak takáto bude zo strany štátnych 
inštitúcií vyhlásená.

Súčasný most sa rozhodlo mesto 
uzavrieť. Prečo? Aké sú k tomu dôvody?
● Áno, sú tu názory, že keď to doteraz fun-
govalo, prečo by to nemohlo fungovať aj 
naďalej. No, fungovalo to v rozpore so zá-
konom, v rozpore s elementárnymi pravi-
dlami ochrany zdravia a života ľudí a s veľ-
kým sebazaprením sa tento stav toleroval  
v nádeji, že peniaze na nový most získame  
a tieto riziká budú definitívne a hlavne 
rýchlo odstránené. Uzavretie  mosta nie 
je teda závislé od voľnej úvahy primáto-
ra nášho mesta, ale vychádza zo záverov 
odborného  stanoviska statika a potreby 
predchádzať škodám na zdraví ľudí, ktorí 
súčasnú lávku ako cyklisti využívajú. 

ZÁVEREČNÉ ZHRNUTIE 
STATICKÉHO POSUDKU 

► Lávka vo viacerých bodoch nespĺňa 
požiadavky na mechanickú odolnosť  
a stabilitu. Jestvujúcu lávku pre cyklis-
tov je preto potrebné uzavrieť do doby 
odstránenia uvedených nedostatkov.  
A to vybudovaním vyhovujúcich most-
ných opôr, či nosnej konštrukcie láv-
ky, podrobnou kontrolou stavu nos- 
nej konštrukcie, overením únosnos-
ti nosnej konštrukcie statickým vý- 
počtom, kontrolou rozsahu hrúbky ko-
rózie najmä v mieste uloženia lávky na 
provizórnych oporách, stanovenie ma-
ximálnej hladiny vodného toku a za-
bezpečenie dostatočnej šírky prejazdo-
vého profilu cyklistického chodníka. 
Najlepšie ekonomické a efektívne rie-
šenie môže byť náhrada lávky novým 
vyhovujúcim premostením.

● Keby mesto chcelo rekonštruovať súčas-
nú lávku, tak by sme opäť potrebovali pro-
jektovú dokumentáciu, ktorá by opäť stála 
20 - 30-tisíc €, ale výsledný projekt lávky by 
nemal ďaleko od súčasného návrhu cyklo-
mosta. Bolo by to veľmi finančne náročné,  
pretože tento most nespĺňa absolútne žia-
dne požiadavky na to, aby sa to dalo pova-
žovať za most. Je to predsa len lávka a ani 
tá nespĺňa parametre na využívanie v tak 
masovom rozsahu, ako sa využíva. Jediné 
riešenie je teda iba nový cyklomost, iná 
možnosť neexistuje.

Rozhovor spracovala Miroslava Bachratá

Mesto Nemšová sa zapojilo do výzvy ITE-
RREG SK-CZ/2023/2_Kultúra a pripravi-
lo projekt nového cyklomosta cez rieku 
Vlára. Finančné prostriedky získalo len 
prvých 16 projektov. Spomedzi 63 projek-
tov sa Nemšová umiestnila na 32. mieste, 
teda napriek kvalitnej dokumentácii fi-
nančné prostriedky nezískala. 

Pán primátor, ako hodnotíte 
toto umiestnenie? 
● Pre mňa osobne je to obrovské sklama-
nie. Projekt má zmysel. Slúži tisíckam 
ľudí, ktoré tadiaľ za jeden víkend prejdú. 
No, bohužiaľ, tí, ktorí hodnotili projekty, 
sa rozhodli, že sú na Slovensku dôležitej-
šie projekty ako projekt mosta, ktorý by 
spájal už jestvujúcu cyklotrasu spájajú-
cu Trenčín s mestom Brumov, a projekt 
cyklistických trás Beblava (Bečva, Vlára, 
Váh). Hodnotitelia akosi nepochopili, že 
keď nebude most, nebude ani cyklotra-
sa. Stavebný projekt stál takmer 30 000 €  
a bolo potrebné zadovážiť desiatky odbor-
ných vyjadrení  dotknutých orgánov, ale aj 
záujmových združení. No všetko bolo zby-
točné, pretože pri poskytovaní finančných 
prostriedkov je v súčasnosti prioritou vy-
budovanie niečoho nového, ako sa moder-
ne dnes používa najmä “interaktívneho”  
a nie zabezpečenie užívania už jestvuj-
úceho a masovo využívaného projek-
tu, ktorým nepochybne je aj cyklotrasa 
spájajúca Trenčín s Brumovom vrátane 
premostenia rieky medzi naším mestom  
a Horným Srním.   

Je projekt úplne stratený alebo 
sú ešte iné možnosti jeho realizácie 
a financovania? 
● Formálne to stratené nie je. Plánujeme 
sa voči rozhodnutiu odvolať z dôvodu, že  
niektoré z úspešných  projektov nemajú  
dopad na také množstvo obyvateľov, ako 
to je v prípade nášho projektu. A naviac to 
nie je žiadna moderná interaktívna atrak-
cia, či zaujímavosť, ale praktická vec, ktorá 
keď nebude, tak celý predtým zafinancova-
ný projekt, od hradu k hradu, cezhraničnej 
spolupráce de facto zanikne. Mesto nemá 
finančné prostriedky na to, aby projekt re-
alizovalo samo a tiež nevidím dôvod, pre-
čo by sme my mali znášať toto bremeno 
sami, keď by most využívali v drvivej mie- 
re hlavne občania iných obcí  a miest ako 
je Nemšová. Participovať by na ňom mali 
aj ostatní. Padol tu aj taký návrh, že by 
sme sa naň poskladali. V tom zatiaľ ale nie 
je zhoda. Niektorí s tým nesúhlasia a chá-
pem prečo, nemajú finančné prostriedky. 
Existuje i možnosť financovania na tretiny 
(štát-kraj-samosprávy), prípadne počkať 

mo z asfaltovej komunikácie, nie 
cez jestvujúci chodník. Mesto 
Nemšová zámenou získa poze-
mok, na ktorom bude na náklady 
žiadateľa vybudovaný (premiest-
nený) chodník tak, aby bola za-
bezpečená v tomto úseku bezpeč-
nosť chodcov. 

SME ĎALŠÍ KROK 
K NOVÉMU PARKOVISKU 
NA UL. JANKA PALU

Na májovom MsZ schválili po-
slanci zámer odpredaja mestské-
ho pozemku na Ul. Janka Palu 
C KN parcela č. 77/1. Žiadateľ je 
vlastníkom budovy so súpisným 
číslom 46 na vedľajšom pozem-
ku, kde sú Potraviny 365, ktoré 
má v pláne prestavať (rozšíriť), 
aby vznikli veľké potraviny so 
širokým sortimentom tovaru.  
S tým súvisí investičný návrh 
vytvorenia bezplatných parkova-
cích miest pre obyvateľov mesta. 
Kupujúci sa zaväzuje na prevá- 
dzanom pozemku na svoje ná- 
klady zrealizovať výstavbu parko-
viska – minimálne 10 parkovacích 
miest, ktoré budú slúžiť nepretr-
žite širokej verejnosti bezplatne 
/ bez obmedzenia po dobu mini-
málne 20 rokov. Zrealizovať by sa 
malo najneskôr do 31. 12. 2026.

Miroslava Bachratá

OČAMI 
PRIMÁTORA
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KRÁTKE SPRÁVY ZO SAMOSPRÁVY

Záznam z online prenosu 
z 13. zasadnutia mestského 
zastupiteľstva v Nemšovej

Linky na projekty podporené 
aj Európskou úniou
 2007-2013   2014-2020



Vybudovaním detského i- 
hriska sa oživí táto miest-

na časť a poskytne sa mladým 
rodinám priestor, kde môžu 
tráviť voľný čas so svojimi deť-
mi, a tiež sa zvýši atraktívnosť 
areálu a poskytne širšie využi-
tie služieb, ktoré areál ponúka.

Andrea Ondrejíčková

V týchto dňoch sa realizujú 
práce za účelom vybudova-
nia nového detského ihriska 
v športovom areáli pri NTS 
Nemšová. Umiestnené bude 
na zatrávnenej ploche medzi 
existujúcimi budovami. 

Na financovanie realizácie 
projektu mesto získalo 

nenávratný finančný príspe-
vok, o ktorý sa uchádzalo 
predložením žiadosti na zákla-
de Výzvy Miestnej akčnej sku-
piny Vršatec č. MAS_028/7.4/3  
z operačného programu Pro-
gram rozvoja vidieka 2014-
2020, opatrenie: základné 
služby a obnova dedín vo vi-
dieckych oblastiach, podopat-
renie: podpora na investície do 
vytvárania, zlepšovania alebo 
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Vizualizácia nového detského ihriska v priestoroch areálu NTS

rozširovania miestnych zá-
kladných služieb pre vidiecke 
obyvateľstvo vrátane voľného 
času a kultúry a súvisiacej in-
fraštruktúry. 

Po zrealizovaní súťaže verej-
ného obstarávania na zho-

toviteľa diela bola uzatvorená 
Zmluva o dielo so spoločnos-
ťou OCTAGO, a. s., pričom vysú-
ťažené  celkové náklady pred-
stavujú čiastku 59 928,31 €. 
 Nové detské ihrisko bude po-
zostávať z nasledovných prv- 
kov: hracia zostava, balanč-
né stupienky, dvojité lanové 
preliezadlo v tvare rebríka, le-
zecká stena. Dopadová plocha 
pod detským ihriskom bude   
v prevedení liate EPDM ohra-
dené po obvode obrubníkmi. 

                  Mesto Nemšová sa zapojilo tiež 
do výzvy na predkladanie žia-
dostí o poskytnutie nenávrat-
ného finančného príspevku 
v rámci národného projektu 
Podpora opatrovateľskej služ-
by. Aj v rámci tohto projektu 
sme boli úspešní. Ide o národ-
ný projekt, ktorý je zameraný 
na poskytovanie príspevku za 
hodiny opatrovateľskej služby, 
ktoré sú poskytované prijíma-
teľovi sociálnej pomoci. Zá-
merom je poskytnúť kvalitné, 
udržateľné a cenovo dostupné 
služby pre všetkých, ktorí sú 
na pomoc opatrovateliek od-
kázaní. Úrad práce, sociálnych 
vecí a rodiny Trenčín poskyt-
ne mestu tento rok financie 
vo výške viac ako 55 000 €. Po 
prehodnotení skutočného čer-
pania finančných prostriedkov  
v roku 2024 by sme mali do-
stať v budúcom roku ďalší prí- 
spevok v približne rovnakej 
výške, t. j. cca 55 000 €. Finanč-
né prostriedky získané formou 
príspevku na poskytnutú opa-
trovateľskú službu je možné 
použiť na všetky výdavky súvi-
siace s poskytovaním opatro-
vateľskej služby, nakoľko NP 
POS nestanovuje konkrétne 

výdavky, na ktoré môže po-
skytovateľ sociálnej služby 
predmetný príspevok použiť. 
Môžeme ich použiť napríklad 
na mzdy, odvody, odmeny  
a stravné pre opatrovateľky. 
Mesto v súčasnosti zamest-
náva 4 terénne opatrovateľky, 
ktoré sa starajú približne o 15 
prijímateľov domácej opatro-
vateľskej služby, pričom našou 
snahou je, aby klienti mohli 
čo najdlhšie zotrvať vo svojom 
prirodzenom domácom pro-
stredí. Veríme, že aj vďaka ná-
rodnému projektu podporíme 
rozvoj opatrovateľskej služby, 
s cieľom predchádzať jej po-
skytovaniu v zariadeniach pre 
seniorov.

projektová manažérka
Andrea Ondrejíčková

                 

Mesto Nemšová s veľkou radosťou oznamuje obča-
nom, že otvorilo zrekonštruovanú prevádzku zber-
ného dvora. Samotná modernizácia spočívala vo 
výstavbe prístrešku pre skladovanie s administra-
tívnym vostavkom, ktorý tvorí samostatná šatňa so 
sociálnym zázemím pre zamestnancov a kancelária. 
Ďalej sa vybudoval samostatný prístrešok pre skla-
dovanie, nové oplotenie celého areálu, spevnené 
plochy a všetky areálové rozvody. Otváracie hodiny 
na zbernom dvore zostávajú nezmenené. Zároveň 
prosíme občanov, aby dodržiavali otváracie hodiny  
a nevstupovali do areálu zberného dvora mimo otvá-
racích hodín. Apelujeme na vašu bezpečnosť, ktorá 
je pre nás prvoradá. V dopoludňajších hodinách sa 

na prevádzke zdržuje technika, ktorá zabezpečuje 
vývoz a dovoz kontajnerov, nakládku vytriedených 
zložiek komunálneho odpadu a pod. Všetky vaše so-
fistikované výhovorky typu:

„Fakt som nevedel, že máte zatvorené.“
„Nikde som nenašiel otváracie hodiny.“
„Ponáhľam sa, nemám čas.“
„Veď mám len jedno vrece.“
„Veď si platím dane...“ a veľa podobných výhovo-
riek v nás síce vyvolajú úsmev, ale najdôležitej-
šia je  pre nás vaša bezpečnosť. 

Na záver vás chceme povzbudiť k triedeniu komu-
nálneho odpadu, a tým prispieť ku krajšiemu vzhľa-
du nášho mesta a k ochrane životného prostredia.  

Beáta Tršková   

NOVÉ DETSKÉ IHRISKO 
V AREÁLI NTS V NEMŠOVEJ

Mesto získalo 
finančné prostriedky 
na opatrovateľskú službu

Modernizácia 
zberného dvora 
v Nemšovej

Pondelok   ZATVORENÉ
Utorok   11:30 – 17:00
Streda    11:30 – 17:00
Štvrtok   11:30 – 17:00
Piatok    11:30 – 17:00
Sobota    09:00 – 15:30
Nedeľa   ZATVORENÉ

OTVÁRACIE HODINY NA ZBERNOM DVORE
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Mesto vysadilo na jeseň 40  
vzrastlých stromov, a aj v blíz-
kej budúcnosti pristúpi k ďal-
šej náhradnej výsadbe nových 
drevín, lebo má záujem svoje 
priestory budovať, obnovovať 
a skrášľovať. 

Existenciu drevín často ohro-
zujú nelegálne systematické 
výruby. K výrubu stromov  
a drevín však môže dochádzať 
aj z iných dôvodov, napríklad 
pre ich zlý zdravotný stav, 
ohrozenie na  životoch a majet-
ku občanov. Žiaľ, niekedy to za- 
riadi príroda sama. Na pozem- 
ku Železníc SR sa začiatkom 
januára 2024 vďaka silným ve- 
trom zrútila inak vcelku zdravo 
vyzerajúca lipa. Po obhliadke 
bolo zistené, že drevina mala 
odhnité korene. Železnice bo- 
li vyzvané, aby prehodnotili 
zdravotný stav drevín a urobili 
v blízkej dobe opatrenia, aby sa 
predišlo najmä ohrozeniu na 
životoch. Zmenou klímy máva-
me čoraz viac veterné počasie, 

vyskytujú sa už na území SR  
i menšie tornáda. Strom pre-
chádza svojím vývojom. Do-
siahne svoj zenit a následne 
odumiera.  Nechceme, aby sa  
v našom meste opakovali tragé-
die, kedy stromy zabíjali. Mesto 
je zodpovedné za svoje pozem-
ky a bezpečnosť občanov, preto 
ich dôsledne vyhodnocuje.

Ako zistíme, 
že strom 
je nebezpečný?

Treba si všímať, či v minulosti 
nebol strom neodborne ore-
závaný, napríklad tzv. „kyjev-
skými rezmi“, kedy na kmeni 
zostali len kýpte konárov. 
Takéto nesprávne orezy, tzv. 
dekapitácie, sú neprípustné. 
Väčšinou takýto strom o pár 
rokov úplne vyschne. Do veľ-
kých rezných rán sa dostanú 
drevokazné huby, ktoré spô-
sobia hnilobné procesy kmeňa 

a následne krehké konáre sa 
vplyvom vetrov ľahko lámu 
a ohrozujú okolie. Takýmto 
príkladom boli aj pajasene na 
ulici Sklárskej a pagaštan na 
starom cintoríne v Nemšovej. 
Teraz na odborné ošetrenie, 
orezy stromov, ktoré sa robia 
počas vegetačného obdobia, 
pozývame certifikovaných od-
borníkov – arboristov. V rámci 
šetrenia mesto dalo preškoliť 
pracovníka technických slu-
žieb VPS Nemšová, m. p. o., 
aby sme boli sebestační pri 
orezoch, ale i odborných vý-
sadbách a údržbe drevín. 

Viacerí 
obyvatelia sa 
sťažovali na 
padajúce suché 
konáre, najmä 
pri bytovkách.

Výrub stromu musí byť opod-
statnený. Boli aj stromy, ktoré 
nevykazovali znaky choroby. 
V minulosti boli stromy vy-
sádzané bez plánu a koncep-
cie. Nebralo sa do úvahy, či 
je strom plytko koreniaci, do 
akej výšky narastie za 40 - 50 
rokov. Teraz trpíme plytko ko-
reniace ihličnany, ktoré sa tla-
čia do balkónov a okien, rastú 
do veľkých výšok a bránia pre-
nikaniu slnečného svitu do 
príbytkov. Narúšajú podzem-
né inžinierske siete a taktiež 
statiku budov. Korunami za-
sahujú do vzdušných elektric-
kých vedení.

Pri žiadosti na výrub vyža-
dujeme i súhlas nadpolovič- 
nej väčšiny vlastníkov bytov. 
Mesto nerozhoduje o výru-
be stromov na vlastných po-
zemkoch samo. Okresný úrad 
Trenčín - Odbor starostlivosti 
o životné prostredie nám na 
rozhodnutia o výrub pridelil 
inú obec, ktorú my žiadame  
o súhlas na výrub. Navyše 
mesto nie je vlastníkom všet-
kých verejných pozemkov.  
K žiadosti o výrub sa preto pri- 
kladá i súhlas vlastníkov dané- 
ho pozemku, kde drevina rastie.

Vyrúbalo sa 9 kusov Paja-
seňov žliazkatých na ulici 
Sklárskej, Súbežnej Jan-
ka Palu a nad parkoviskom 
oproti Kultúrnemu domu. 
Pajaseň žliazkatý  je invázna 
drevina. Invázne dreviny sú 
nežiaduce vo verejnej zeleni 
a sú podľa zákona č. 150/2019  
Z. z. o prevencii a manažmen-
te introdukcie a šírenia inváz-
nych nepôvodných druhov  
a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov nariadené na 
výrub, najmä na verejných 
priestoroch.  Z drevín sú to 
najmä Pajaseň žliazkatý - Ai-
lanthus altissima, Javorovec 
jaseňolistý - Negundo acero-
ides a ker Pohánkovec – Falo-
pia. Majú veľkú životaschop-
nosť a vedia vytláčať ostatné 
dreviny a vymládkovať na 

veľkú vzdialenosť. Pri paja-
seňoch si všimnite v trávni-
koch, ako na jar vyrastajú 
nové jedince v okruhu viace-
rých metrov, tu musí nastúpiť 
chemický postrek. K eduká-
cii o poznávaní a likvidácii 
inváznych rastlín sa vrátime  
v budúcom vydaní Nemšov-
ského spravodajcu.

Po výruboch nasleduje i nová 
výsadba drevín. Robili sme ju 
v neskorú jeseň 2023 a bude-
me robiť i túto jeseň. Plánuje-
me založiť verejný zbierkový 
sad starých odrôd ovocných 
drevín. Prosíme od vás pod-
nety, kde tento sad umiest-
niť a aké odrody by ste si tam  
priali vysadiť. Prosíme hlav-
ne rady starších - skúsenej-
ších ovocinárov. 

V dnešnej dobe sa dajú vysá 
dzať už vzrastlé niekoľkoroč-
né stromy, ktoré po správnej 
výsadbe rýchlo dorastú do 
veľkých rozmerov a zaplnia 
miesto po svojich starých, 
vyrúbaných predchodcoch. I 
my sme pristúpili k takýmto 
výsadbám, hoc sú finančne 
náročnejšie, ale sú úspešné. 
Vzhľadom na zmenu klímy sú 
jesenné výsadby úspešnejšie 
a je vysoko pravdepodobné, že 
všetky nové stromy sa pekne 
zakorenia. 

Mesto Nemšová plánuje pri-
pravovaným VZN o ochrane 
drevín zamedziť samovoľné-
mu vysádzaniu stromov a krí-
kov na mestských pozemkoch 
(časté výsadby blízko pri budo-
vách a v kolízii s inžiniersky-
mi sieťami, ale aj ich poško- 
dzovaniu, úmyselné ničenie 
nových výsadieb). Potešíme 
sa, keď i verejnosť prispeje 
svojimi podnetmi a návrhmi, 
kde vysádzať  nové dreviny, 
prípadne i pri ich výsadbe. Mô-
žeme zaviesť po vzore iných 
miest sponzorované výsadby 
s tabuľkou darcu. Vysádzať 
plánujeme nižšie stromy, nie 
alergénne, okrasné listom  
i kvetom. Medzi novovysade-
nými stromami sa nachádzajú 
dreviny: sakury, tulipánovní-
ky, ambrovníky, duby štíhle, 
katalpy, čerešne Amanogawa, 

čerešne Burgundy… Plánuje-
me výsadbu trvalkových záho-
nov, ktoré sú nízkonákladové, 
trvalo udržateľné a celoročne 
pohľadné. Takáto vzorková 
výsadba bude čoskoro reali-
zovaná na ulici Súbežnej Jan-
ka Palu. Pri výsadbách a pri 
údržbe rátame s participáciou 
- spoluprácou obyvateľstva, 
aspoň v priľahlých bytovkách. 
O záhony sa treba minimálne 
starať a o pár rokov po zapoje-
ní sa robí len jesenná a jarná 
údržba. 

Radi uvítame vaše podne-
ty a prípadne i spoluprácu 
na skrášľovaní mesta 
a prímestských častí.

Renáta Slotíková
F: Archív MsÚ

POČET VÝRUBOV BOL OPODSTATNENÝ, 
NA JESEŇ PRIBUDNÚ NOVÉ STROMY
Pred príchodom jari bolo v Nemšovej vyrúbaných 38 stromov. Bez-
pečnosť ľudí, najmä na exponovaných miestach, je pre nás prvoradá. 
Treba niekedy urobiť bolestné radikálne opatrenia. Je nám ľúto, že 
stúpol počet výrubov, boli však opodstatnené.

Vyvrátená lipa - kmeň zdravý a koreň odhnitý

Pagaštan konský - cintorín Nemšová

Pagaštan konský - cintorín Nemšová



OZNÁMENIE 
O ZMENE 
POPLATKOV
 
za malé zdroje 
znečisťovania ovzdušia 
- MZZO a účinnosť VZN 
mesta Nemšová č. 1/2024 
o ochrane ovzdušia 
a o poplatkoch 
za znečisťovanie ovzdu-
šia na území mesta 
Nemšová od 01. 04. 2024.

V roku 2023 bol prijatý nový zákon 
č. 190/2023 Z. z. o poplatkoch za zne-
čisťovanie ovzdušia ako ekonomic-
ký nástroj na obmedzovanie emisií 
zo zdrojov znečisťovania ovzdušia. 
Novým zákonom sa pristúpilo  
k zmene poplatkovej povinnosti 
tak, aby výška poplatkov za emisie 
reflektovala viac negatívne vplyvy 
vypúšťania znečisťujúcich látok do 
ovzdušia a vo vyššej miere motivo-
vala znečisťovateľov ovzdušia k ďal-
šiemu znižovaniu emisií. Znížil sa 
počet znečisťujúcich látok podlie-
hajúcich poplatkovej povinnosti zo 
120 na 6 znečisťujúcich látok: tuhé 
znečisťujúce látky, oxid siričitý, oxi-
dy dusíka, oxid uhoľnatý, prchavé 
organické zlúčeniny a amoniak. 

Poplatková povinnosť sa vzťahuje 
len na právnické osoby a fyzické 
osoby oprávnené na podnikanie, 
ktoré prevádzkujú malé zdroje zne-
čisťovania ovzdušia, len ak obec 
vydá VZN o poplatkoch (§ 1 zákona 
o poplatkoch).

Od 01. 04. 2024 nadobudlo účin- 
nosť VZN mesta Nemšová č. 1/2024  
o ochrane ovzdušia na území mesta 
Nemšová. PO a FO - oprávnená na 
podnikanie ako prevádzkovateľ ma-
lého zdroja je povinná v zákonom 
stanovenej lehote každoročne do 
15. februára oznámiť mestu Nemšo-
vá úplné a pravdivé údaje potrebné 
pre výpočet poplatku za emisie vy-
produkované v predchádzajúcom 
kalendárnom roku za všetky malé 
zdroje prevádzkované prevádzko-
vateľom na území mesta Nemšová 
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Členovia OZ Peregrín pri úprave priestorov múzea

Ženy z miestneho spolku Červeného kríža, Ľuborča - pri kaplnke Panny Márie

(tlačivo oznámenia je na webovej 
stránke mesta Nemšová). 

Poplatkovú povinnosť majú spaľo-
vacie zariadenia spaľujúce len: čier-
ne uhlie, hnedé uhlie, drevo, drevné 
pelety, a zariadenia na povrchovú 
úpravu - autoopravovne, lakovne..., 
kde sa spotrebovávajú organické 
rozpúšťadlá. 

Zákonom ustanoveným základom 
poplatku je údaj o množstve usta-
novenej veličiny (množstvo spále-
ného paliva, alebo množstvo spotre-
bovaných organických rozpúšťadiel 
vrátane obsahu organických roz-
púšťadiel v náterových látkach) za 
obdobie predchádzajúceho kalen-
dárneho roku. Výška základného 
poplatku za emisie z malého zdroja 
sa stanovuje zákonom nasledovne 
(už si ho neupravuje mesto samo): 

a) Spaľovacie zariadenia a iné tech-
nologické celky spaľujúce čierne 
uhlie alebo koks - 10 €/t spáleného 
paliva.

b) Spaľovacie zariadenia a iné tech-
nologické celky spaľujúce hnedé 
uhlie - 12 €/t spáleného paliva.

c) Spaľovacie zariadenia a iné tech-
nologické celky spaľujúce biomasu 
(drevo, drevné pelety) - 8 €/t spále-
ného paliva.

d) Nanášanie náterov na povrchy, 
lakovanie s projektovanou spotre-
bou organických rozpúšťadiel v t/
rok < 0,6 t/rok - 0,3 €/kg spotrebo-
vaných organických rozpúšťadiel 
vrátane obsahu organických roz-
púšťadiel v náterových látkach.

e) Povrchová úprava vozidiel s cel-
kovou spotrebou organického roz-
púšťadla < 0,5 t/rok – autoopravá-
renstvo - 0,3 €/kg spotrebovaných 
organických rozpúšťadiel vrátane 
obsahu organických rozpúšťadiel  
v náterových látkach.

f) Odmasťovanie a čistenie po-
vrchov kovov, elektrosúčiastok, 
plastov a iných materiálov vrátane 
odstraňovania starých náterov or-
ganickými rozpúšťadlami s projek-
tovanou spotrebou v t/rok < 0,6 t/
rok - 0,3 €/kg spotrebovaných orga-
nických rozpúšťadiel.

Renáta Slotíková

► 11. 04. 2024 sa nám 
podarilo zrealizovať už 
tradičnú  brigádu – Jar-
né upratovanie v spo-
lupráci s miestnymi 
združeniami: 
Úniou žien, OZ Prído-
mových záhradkárov 
Nemšová, OZ Záhradká-
rov Bočky, OZ Peregrín, 
Miestnou organizáciou 
Jednoty dôchodcov a Se- 
nior klubom a Miest-
nym spolkom Červené-
ho kríža - Ľuborča.

► Deň pred brigádou 
nás veterné a chladné 
počasie troška vystra-
šilo, ale my sme mali 
krásne slnečné počasie. 
Pracovníci Mestského 
úradu vyčistili okolie 
budovy Mestského úra-
du a záhony medzi sta-
rým cintorínom a Slo-
venskou sporiteľňou  
v Nemšovej. Miestna 
organizácia Jednoty dô- 
chodcov a Senior klub 
si vyčistila okolie svoj-

ho centra pri kúpalisku 
už dva dni pred pláno-
vanou brigádou, na-
koľko časť dôchodcov 
sa zúčastnila zájazdu  
v Kremnici, ktorý sa 
preložil na tento ter-
mín. Únia žien uprata-
la park a OZ Peregrín 
upravilo okolie múzea. 

► Záhradkári upravili 
okolie pálenice a Červe-
ný kríž v Ľuborči okolie 
kaplnky a cintorína. O 
svoje okolie sa starajú 
aj žiaci základných škôl 
a priúčajú sa pracov-
ným návykom v rámci 
brigád. Aj im patrí veľ-
ká vďaka. Ďakujeme 
aj miestnym rybárom  
a poľovníkom, ktorí  
každoročne vykonáva- 
jú jarné brigády a zveľa-
ďujú naše okolie, do 
ktorého chodíme všetci 
rekreovať. Pre všetkých 
zúčastnených bolo pri- 
chystané zaslúžené ob- 
čerstvenie, ktorým si 

doplnili energiu po  
dobre vykonanej práci. 

► Za mesto i za našu 
prírodu úprimne ďaku-
jeme všetkým, ktorým 
záleží na prírode a na 
prostredí okolo nás,  
v ktorom žijeme, za to, 
že prišli a pomohli.

► Vzhľadom na množ-
stvo a rôzne druhy vy-
zbieraného odpadu vy-
zývame spoluobčanov, 
aby  dbali na poriadok, 
odhadzovali odpadky 
do príslušných kon-
tajnerov či zberných 
nádob a pristupovali k 
životnému prostrediu,  
v ktorom žijeme, zod-
povedne - ekologicky. 
Ešte raz veľké poďako-
vanie patrí všetkým 
zúčastneným, ale i tým, 
ktorí si sami zveľaďujú 
svoje okolie.

Renáta Slotíková 
F: Zdroj MsÚ 

JARNÉ UPRATOVANIE V MESTE

Ospravedlnenie 

Vedenie redakčnej rady sa ospravedlňuje za vzniknuté chyby v čísle 
1/2024 Nemšovského Spravodajcu v článku  “Odroda jablone domá-
cej”, kde v dôsledku prepisu textu prišlo k chybe, a to “Jablko Lipno, 
podpník -14,9” je nesprávne a správne malo byť uvedené “Jablko Lip-
no, podpník M9”. Tiež sa ospravedlňujeme, že štylizáciou textu pri-
šlo k neúmyselnému zníženiu hodnoty odbornosti textu dodaného  
autorom článku. Za pochopenie ďakujem. 

S pozdravom predsedníčka Nemšovského spravodajcu 
Miroslava Bachratá

Primátor mesta a zamestnanci mestského úradu čistia úsek na Železničnej  ulici
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Hodové popoludnie v Parku Jozefa Laca, ale aj na ihrisku Nad Cigáňom 
(F: Anna Mária Brisudová)

Festival piva Sládkov odštarto-
val tohtoročnú sezónu v sobotu 
25. mája v Nemšovej. Udalosť 
Sládkova Nemšová spojila 
ochutnávku remeselného piva 
so zábavou a zážitkom pre celú 
rodinu už po druhýkrát.

▬ Na svoje si prišli deti i dospelí. Po-
čas celého dňa boli pripravené stánky 
s chutným jedlom či kaviareň. Deti si 
užívali detskú zónu s rôznymi atrak- 
ciami v podobe skákacích hradov či 
preliezok. Pripravený bol aj interaktív-
ny program s maskotmi a kúzelníkom, 
s možnosťou maľovania na tvár. Mode-
rátormi akcie boli Peter Batthyany spo-
lu s Martinou Comisso. 

▬ Milovníci piva mali možnosť veľkej 
ochutnávky. „Tento rok sa nám poda-
rilo prekonať samých seba a minu-
lý ročník s úctyhodnými 50 druhmi 
piva.“ Uviedli organizátori festivalu 
piva Sládkov. Návštevníci festivalu 
mali možnosť ochutnať pivá známych 
či menej známych remeselných pivo-
varov. Dominovali najmä tie slovenské 
– Lanius Trenčiansky pivovar, Simeon 

– remeselný pivovar Piešťany, či ŽiWell, 
pivovar Turák&vnuk, Wywar – Holíč  
a veľa ďalších. Chýbať nesmeli ani čes-
ké pivovary. Medzi nimi napríklad Na-
chmelená opice, Malý Janek, Ostravar, 
Pardubický pivovar a ďalšie. „Účastní-
kov odhadujeme na štyritisíc. Oproti 
minulému roku ide o dvojnásobné 
zvýšenie, z čoho máme úprimnú ra- 
dosť. Stretli sme sa s mnohými pozi-
tívnymi reakciami a pochvalami, všet-
ky názory návštevníkov radi počúva-
me, aby sme festival mohli neustále 
zlepšovať,“ hovoria s úsmevom. Ľudí 
neodradil ani chvíľkový dážď, na kto-
rý boli organizátori vopred pripravení, 
onedlho však prestal a akcia pokračo-
vala až do neskorého rána. Priaznivci 
slovenskej hudby sa mohli tešiť z vy-
stúpenia obľúbených kapiel a interpre-
tov ako Iné Kafé, King Shaolin, Funky 
Cats, D.O.R.A. 

▬ „Festival dopadol nad naše očaká-
vania, spokojní boli aj všetci účinku- 
júci, sme radi za túto možnosť od mes-
ta Nemšová.“ Na otázku, aké ďalšie po-
dujatia chystajú v okolí mesta Nemšo-
vá, odpovedali jednoznačne: „Ľudia sa 
môžu tešiť na Sládkova Beluša a Slád-
kova Dubnica nad Váhom v septembri. 
Najbližšie zábavné podujatie s boha-
tým programom a veľkými menami sa 
uskutoční na letisku v obci Slávnica 
už na konci augusta.“ 

Ďakujeme za informácie 
a príjemný rozhovor.

Daniela Oravcová

Takto vyzeral II. ročník festivalu piva 
SLÁDKOVA NEMŠOVÁ

Nemšová má archanjela 
Michala, Trenčianska Zá-
vada Pannu Máriu z Fatimy, 
Kľúčové zas sv. Annu. No  
a Ľuborča? Tá má za svojho 
patróna už viac než štvrť- 
storočie svätého Antona Pa- 
duánskeho. Spomienku na 
neho si pripomíname kaž-
doročne 13. júna. Pri tejto 
príležitosti sa preto počas 
víkendu 15. – 16. júna 2024 
uskutočnili hodové poduja-
tia v druhej najpočetnejšej 
mestskej časti.

V sobotu sa v priestore  
areálu Pod Kopánkou, 

teda v okolí ihriska Nad Ci-
gáňom a v Parku Jozefa Laca 
uskutočnilo hodové komu-
nitné popoludnie. V rámci 
neho sa odohral futbalový 
derby zápas medzi dolným 
a horným koncom Ľuborče. 
Hoci sa stretnutia zúčastni-
li okrem čistých „hobíkov“ 
aj niekoľkí aktívni či bývalí 
futbalisti, išlo v prvom rade 
o radosť z pohybu a nie o vý-
sledok. Viacerí aktéri zápa-
su priznali, že kopačky mali 
na nohách obuté takmer 
po roku. Derby lepšie sadlo 
hráčom z horného konca, 

ktorých podporili aj dva-
ja futbalisti z Trenčianskej 
Závady obliekajúci dres Ľu-
borče. „Kopce“ zvíťazili po- 
merom 8:4 a vrátili tak dol-
nému koncu prehru z posled-
ného merania síl, ktoré sa 
na rovnakom mieste konalo  
v auguste minulého roka. 

Kým sa na ihrisku Nad Ci-
gáňom dvadsiatka mu- 

žov a jedna žena venova-
li futbalovému zápoleniu,  
v parku povyše ihriska sa 
pohybovali deti (viaceré 
tiež v doprovode rodičov). 
Pre ne si totiž členovia OZ 
Hravé hlavy a 117. zboru sv. 
Františka z Assisi pripravili 
náučno-zábavnú hru, ktorou 
písanými inštrukciami deti 
sprevádzal sám pán prírodo-
vedec Jozef Laco. Deti mali 
určovať stromy v parku na 
základe kôry či listov, rozli-
šovať hmyz patriaci medzi 
chrobáky, skladať chrobačie 
puzzle či pátrať po rôznych 
tvaroch neživej prírody. Zá-
žitkom bola tiež prechádzka 
po senzomotorickom chod-
níku či bonusová pátracia 
hra Bingo, ktorá zabavila aj 
staršie deti. Za splnenie úloh 

deti získali drobnú odme-
nu. Čo je však podstatnejšie, 
hravou formou sa niečo zau-
jímavé naučili.

Pre ľudí, ktorí na hodové 
komunitné podujatie za-

vítali, bolo k dispozícii okrem 
opísaného programu tiež nie-
čo chutné pod zub – hovädzí 
guláš, ktorý sa v kotli varil 
už od dopoludnia. Nechýbalo 
tiež čapované pivo a kofola. 
Ďalšou pridanou hodnotou 
podujatia bola prítomnosť 
hasičského auta DHZ Ľubor-
ča, ktoré sem hasiči pristavili 
(a deti doň mohli nahliad-
nuť), či možnosť pre deti vy-
skúšať si footgolf.

Večernou bodkou za ho-
dovou sobotou bolo pre-

mietanie filmu na plátne pod 
holým nebom. No a kto zostal 
aj potom, mohol sa tešiť  
z krásneho prírodného di-
vadla, ktoré „Cigáň“ ponúka. 
Začalo sa totiž obdobie, kedy 
môžeme pozorovať azda naj-
atraktívnejšie svietiace chro-
báky – svetlušky svätoján-
ske. Na tomto mieste ich žije 
skutočne veľa. Svoju hlavnú 
prednosť – svetelné políčka 

na svojom tele, aktivujú sa-
mičky v noci cca po dvadsia-
tej druhej hodine. 

V nedeľu sa veriaci z Ľubor-
če zišli osláviť sv. Antona 

ku kaplnke pri miestnom  
cintoríne. Dopoludňajšiu svä- 
tú omšu so začiatkom o 10:30 
celebroval pán kaplán Miku-

láš Šurín. Na záver slávenia 
pán farár Ján Smolka – ako 
už tradične na tomto mieste 
požehnal ľalie, deti a chlieb. 
Požehnaný chlieb sv. Anto-
na si prítomní mohli tiež po 
sv. omši zakúpiť a prispieť 
tak do zbierky pre núdznych  
v našom meste.

Bernard Brisuda

SOBOTNÉ HODOVÉ POPOLUDNIE 
A NEDEĽNÁ SVÄTÁ OMŠA V ĽUBORČI
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ZOZNAM KULTÚRNYCH A SPOLOČENSKÝCH PODUJATÍ
ORGANIZOVANÝCH ALEBO PODPORENÝCH MESTOM NEMŠOVÁ 

JÚL | AUGUST | SEPTEMBER

KEDY A KAM 
V NAŠOM MESTE 

► 6. júla 2024 — 13. ROČNÍK NIVA CUP 
● Štadión Alojza Prekopa v Ľuborči

► 15. - 20. 7. 2024 — 12. ROČNÍK MLÁDEŽNÍCKEJ FUTBALOVEJ 
MINILIGY JUNIOR CIGÁŇ CUP 
● Ihrisko nad Cigáňom, Ľuborča

► 21. júl 2024 | 18:30 — TRENČIANSKA DVANÁSTKA (Hudobné leto) 
● KC Nemšová

► 26. - 28. júl 2024 — KĽÚČOVSKÉ HODY

► 27. júl 2024 | 14:00 — KĽÚČIKOVO (Detské Kľúčovské hody) 
● futbalové ihrisko, Kľúčové

► 9. - 10. august 2024 — TRADIČNÝ NEMŠOVSKÝ JARMOK 
● priestory NTS 

► 11. august 2024 — PIRÁTSKY DEŇ 
● areál NTS

► 17. august 2024 — CHAMPION RACE 
● Gazdovstvo Uhliská, Trenčianska Závada 

► 18. august 2024 | 18:30 — OPATOVANKA (Hudobné leto)
 ● KC Nemšová 

► 25. august 2024 | 18:30 — FS LIBORČAN, (Hudobné leto) 
● KC Nemšová

► 30. august 2024 — PIETNA SPOMIENKA NA DVORECKOM CINTORÍ-
NE V ĽUBORČI

► 30. august 2024 | 16:00 — OMŠA V ANTONSTÁLSKEJ DOLINE

► 2. september 2024 — SLÁVNOSTNÉ OTVORENIE ŠKOLSKÉHO ROKA 

► 7. september 2024 — 4. ROČNÍK VERNISÁŽE DETSKEJ 
VÝTVARNEJ SÚŤAŽE LACOVE CHROBÁKY 
● park Jozefa Lacu, Ľuborča

► 13. september 2024 | 19:00 — SPOMIENKOVÝ KONCERT 
NA PIESNE KARLA GOTTA 
● KC Nemšová (vstupenky len cez www.ticketportal.sk)

► 18. september 2024 — DAROVANIE KRVI ● KC Nemšová 

► 27. september 2024 — VÝSTAVA OVOCIA, ZELENINY A KVETOV 
● KC Nemšová 

OZNAM
Výstava ovocia, zeleniny a kvetov
Prispievatelia na Výstavu ovocia, zeleniny a kvetov môžu nosiť svoje 
výpestky organizátorom od 25. septembra do sály Kultúrneho centra 
Nemšová. Ďakujeme.  

PRIPRAVUJEME 
9. október 2024 - PI ČAJ MILÁČIK 
● divadelné predstavenie KC Nemšová 

Zmena programu vyhradená.
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Z hranej krížovej cesty (F: Jozef Mutňanský)

Pálenie Ďura poniže ihriska Nad Cigáňom prilákalo okolo 150 návštevníkov (F: Bernard Brisuda)

Štvrtok svätého týždňa (starším 
označením Zelený štvrtok) sa 

veriacim ľuďom spája so zradou 
Syna človeka, a teda začiatkom 
procesu vedúcim k jeho veľko- 
piatkovému Kristovmu ukrižova-
niu. Krížových ciest sa preto po 
celom kresťanskom svete koná  
v tento deň skutočne mnoho. Ten-
to rok mali možnosť zúčastniť sa 
jednej z nich aj obyvatelia Nemšo-
vej. Na začiatku slávenia veľko-
nočných sviatkov sa tak stalo na 
mieste určenom na oddych tela  
i mysle – v areáli Pod Kopánkou  
v m. č. Ľuborča. Keďže zastavenia 
krížovej cesty boli v rovnaký večer 
tiež posvätené, areál Pod Kopán-
kou, ktorý spoločne tvorili ihrisko 
Nad Cigáňom a park Jozefa Laca, 
tak v krížovej ceste oficiálne nado-
budol svoju tretiu súčasť. 

Hraná krížová cesta v Ľuborči sa 
teda konala 28. marca 2024. Prí-

pravy však trvali omnoho dlhšie. Re-
pliky hlavných protagonistov krížovej 
cesty (Ježiša, Piláta, Šimona z Cyré-
ny, Márie, Veroniky, plačúcich žien či 
rímskych vojakov) nacvičili spoločne 
členovia OZ Hravé hlavy a členovia 
Farského spoločenstva sv. Michala ar-
chanjela, resp. tohtoroční birmovanci 
na štyroch nácvikoch. Potrebné kos-

týmy boli zapožičané od divadelného 
súboru Giovanni z Dolnej Súče. Pomoc  
z Dolnej Súče prišla aj v deň samotného 
predstavenia. Celá krížová cesta bola 
doprevádzaná hudobne speváčkami  
z tejto obce. Konkrétne nápevom zhu-
dobneného veršu „Ježišu ukrižovaný, 
ľutujem hriechy, ľutujem. Ježišu ukri-
žovaný, Kyrie Eleison, Kyrie Eleison“.

Dramatickosť celého predstavenia 
podčiarkol fakt pomerne veter-

ného a čo do zrážok neistého počasia, 
nakoľko miestami mrholilo, resp. to 
vyzeralo, že sa čochvíľa spustí silnejší 
dážď. Umelé osvetlenie bateriek, ktoré 
celé „divadlo“ v priebehu tmavej noci 
osvetľovalo, bolo utlmené práve vo 
chvíli, keď ukrižovaný Ježiš odovzdal 
svojho ducha Bohu. Na predstavenie 
spojené s modlitbou krížovej cesty si 
našlo cestu približne 150 až 200 ľudí. 
Z reakcie väčšiny opýtaných možno 
povedať, že sa im veľmi páčilo. Okrem 
atraktívnej scény a komorného hu-
dobného doprovodu boli v rámci krí-
žovej cesty tiež čítané zamyslenia  
k zastaveniam krížovej cesty, ktoré sú 
mimochodom prostredníctvom QR 
kódov umiestnené na krížoch v areá-
li. Zamyslenia v minulom roku tvori-
li spoločne členovia OZ Hravé hlavy 
a Farského spoločenstva sv. Michala 
archanjela a sú dostupné aj na inter-
netovej stránke www.hravehlavy.web-
node.sk/krizova-cesta.

Samotnej hranej krížovej ceste spo-
jenej s modlitbou krížovej cesty 

predchádzalo požehnanie krížov zná-
zorňujúcich jednotlivé zastavenia, kto-
ré vykonal kaplán farnosti Nemšová, 
Mikuláš Šurín. 

Projekt krížovej cesty na tomto 
mieste bol vymyslený občianskym 

združením Hravé hlavy, hoci druhým 
dychom treba dodať, že tak, ako pri kaž- 
dej odvážnej myšlienke, preto, aby sa 
plán stal realitou, bola aj tu potrebná 
kooperácia viacerých ľudí či organi-
zácií. O vznik krížovej cesty v areáli 
Pod Kopánkou sa teda pričinili mnohí. 
Za všetkých možno spomenúť pánov 
Krajčiho, Santusa a Mutňanského, 
ktorých štedrosť, ochota či šikovné 
ruky doslova vyprodukovali štrnásť 
dubových krížov. Osadenie samotných 
krížov a skrášlenie kameňom či rast-
linami zabezpečili ďalší, bohuznámi 

dobrovoľníci. Poďakovanie patrí tiež 
Spoločenstvu bývalých urbárnikov  
a lesomajiteľov Ľuborča, ktoré poskyt-
lo patričný súhlas, nakoľko cesta vedie 
ich pozemkom. V neposlednom rade 
treba poďakovať vedeniu a zamestnan-
com sklární, keďže spoločnosť Vetro-
pack Nemšová poskytla pre vybudova-
nie krížovej cesty grant vo výške 500 € 
v rámci výzvy Malé veci okolo nás.

Na záver chcem poukázať na fakt, 
že krížová cesta je vďaka svojej vi- 

zuálnej stránke hodnotou, ktorá má 
slúžiť všetkým ľuďom - vrátane neve-
riacich. Prajem jej teda, aby sme k nej 
všetci pristupovali s úctou a rešpek-
tom s ohľadom na vykupiteľské tajom-
stvo, ktoré pre veriacich znázorňuje, a 
takisto s dôrazom na estetickú hodno-
tu, ktorú do nášho okolia prináša všet-
kým bez rozdielu.

Bernard Brisuda

Zvyk pálenia vatry v období, 
kedy si pripomíname Jurajo-
vo meno v kalendári, má však  
s odkazom spomínaného svät-
ca málo spoločného. Dátum pre 
pálenie „Ďura“ zvolili naši pred-
kovia podľa etnológov vzhľa-
dom k obdobiu významných 
prírodných zmien, ku ktorým  
v závere apríla prirodzene do-

chádza, resp. k určitej ľudovej 
poverčivosti, ktorá odjakživa 
sprevádzala čas, kedy sa „otvá-
rala Zem“. Tematicky, k uda-
lostiam prípravy polí na siatie 
patrili aj ľudové piesne, ktoré 
sa pri pálení vatry spievali. Ďal-
šou z neodmysliteľných tradícií 
bolo preskakovanie ohňa. Po-
dobne, ako samotné stavanie, 

toto privilégium patrilo vý-
hradne slobodným mužom. No 
a podobne ako pri výške posta-
veného mája (ktoré nasledova-
lo o pár dní neskôr), aj výška va-
try nezvykla byť považovaná za 
nezaujímavý štatistický údaj, 
ale za ukážku schopnosti a sily 
mladých chlapcov, ktorí tieto 
„drevené stavby“ stavali. 

V sobotu po svätom Jura-
jovi, t. j. 27. apríla, sa v podve-
černých hodinách pálila vatra 
v našom meste – konkrétne 
v mestskej časti Ľuborča,  
v lokalite poniže ihriska Nad 
Cigáňom. Akciu organizovalo 
občianske združenie Hravé 
hlavy v spolupráci s folklór-
nou skupinou Liborčan. Avi-
zované spievanie tradičných 
piesní viažucich sa k „Ďurovi“ 
sa však nekonalo, nakoľko 
folkloristi sa nezišli vo väč-
šom počte. Hudobný doprovod 
tejto milej akcii však predsa 
len nechýbal. Na dychových 
nástrojoch pri vatre zahrali 
Peter Gabriš, Dominik Štefá-
nek, Róbert Kvasnica a Peter 
Ondrejička. Za požiarny dozor 
je potrebné poďakovať členom 
DHZ Ľuborča – Ivanovi Šte-
fánkovi a Jurajovi Pavlačkovi, 
za drevo na vatru zasa rodine 
Daňovej z Nemšovej. Prítom-
ní ľudia sa okrem sledovania 
horenia ohňa či počúvania 
dychovej hudby zavše tiež 
prechádzali parkom Jozefa 
Laca či krížovou cestou nachá- 
dzajúcou sa v areáli. Idylicky 
pôsobili najmä deti, ktoré sa 
venovali hre futbalu či trénin-
gu volejbalu na ihrisku nižšie 
od toho futbalového. Oddych 
mohli prítomní nájsť nielen 
na lavičkách, ale tiež v zave-

senej húpacej sieti. Skupinka 
zložená z členov OZ Peregrín 
trávila čas opekaním pri oh-
nisku. Celkovo si v tento pod-
večer našlo „Nad Cigáňa“ cestu 
viac než stopäťdesiat ľudí, pre-
važne miestnych Ľuborčanov.  
K početnej návšteve dopomoh-
lo vo veľkej miere aj bezveterné 
slnečné a teplé počasie, ktoré 
v tento víkend nastalo po sérii 
upršaných a chladnejších dní.

Vatry na „Ďura“ sa zvyk-
nú stavať nielen vysoké, ale 
taktiež na miestach, kde 
je ich horenie dobre pozo-
rovateľné. Areál Pod Ko-
pánkou také miesto nie je.  
V minulosti bol ľuborčian-
sky „Ďuro“ spojený s mies-
tom nazývaným Hradisko. 
No to rokmi zarástlo a už 
samotný výstup naň je dnes 
problematický. Rád by som 
na záver textu vyjadril my-
šlienku, že pokiaľ by každý, 
kto bol zvedavý na pálenie 
tohtoročnej vatry v Ľubor-
či, prispel aspoň štyrmi ho-
dinami zo svojho voľného 
času na čistenie Hradiska od 
náletových drevín a krovia 
na budúcu jar, nepochybne 
by mohla vatra o rok horieť 
po rokoch práve tam.

Bernard Brisuda

HRANÁ KRÍŽOVÁ CESTA 
A POSVÄTENIE PRVEJ 
KRÍŽOVEJ CESTY V ĽUBORČI

PILOTNÝ ROČNÍK VATRY 
PONIŽE IHRISKA NAD CIGÁŇOM

Páliť vatru v období okolo sviatku sv. Juraja je zvyk, ktorý sa ujal na západnom (či tiež strednom) 
Slovensku, avšak v posledných rokoch je na ústupe. Svätý Juraj, ktorého mimochodom za svojho 
patróna považujú Angličania, Gruzínci, ale i skauti, bol vojakom starovekej Rímskej ríše. Podľa le-
gendy bojoval s drakom. O niečo viac pravdivý je fakt o jeho mučeníckej smrti pre vieru počas pre-
nasledovania kresťanov rímskym cisárom Diokleciánom na začiatku 4. storočia nášho letopočtu.



Po 16-krát zneli 
tóny dychovej 
hudby a lesničia-
rov v Ľuborčian-
skej doline pri 
Studničke pod 
Košármi. 

Pri Kaplnke sv. Huberta sa 1. júna 
zhromaždilo množstvo domá-
cich aj cezpoľných veriacich, aby 
mohli mať účasť na svätohuber-
tovskej omši s poľovníckymi tra-
díciami. Hlavným celebrantom 
bol bývalý kaplán Nemšovskej 
farnosti Michal Vlček, ktorého 
v mene všetkých prítomných 
privítal dekan Ján Smolka. Ďalší 
celebranti boli aj dekan Anton 
Košík a kaplán Mikuláš Šurín. 
Všetkým sa chcem poďakovať 
za odslúženú sv. omšu a povzbu-
divé slová, ktoré odzneli v káz-
ni. Poďakovanie patrí všetkým 
ľuďom, ktorí prišli, aby sa zhro-
maždili v tomto chráme Božej 
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SOM VEGÁN 
A CHCEM JESŤ
V Nemšovej bývam odjakživa a tiež si chcem 
sem-tam sadnúť s priateľmi a pritom sa dobre 
najesť. Avšak so zmenou životosprávy sa na 
veci pozerám inak, resp. ľudia sa na mňa poze-
rajú inak…

● Vegánkou som už pár rokov, začalo to tým, že 
som sa chcela zbaviť ekzému. Skúšala som via-
cero procedúr, poradní, diét, až som natrafila na 
vegánstvo, ktoré mi prišlo zmysluplné a udrža-
teľné pre môj vlastný životný štýl. Vyliečila som 
si nielen kožu, ale aj tráviace problémy. Neskôr 
sa pridružili aj iné dôvody, ako napríklad fakt, 
že takýmto jedálničkom môžeme odľahčiť našej 
zemeguli. Vedeli ste, že na 1 kg hovädzieho mäsa 
pripadá 60 kg CO2 eq emisií? A v priemere na 1 l 
mlieka musí krava vypiť 10 l vody? Tiež ma odrá-
dza pohľad na kruté podmienky veľkochovných 
staníc. 

● Na začiatku tejto cesty som natrafila na miest-
nej akcii na stánok “Bistro on the road”, kde mi 
ochotný majiteľ predstavil kompletné menu. 
Okrem tradičných stánkových pochúťok má  
k dispozícii aj cícerový falafel, cviklový humus, 
šalát a batátové hranolky. Nečakala som takýto 
výber, vzhľadom na Nemšovú ma táto ponuka 
príjemne prekvapila. 

● Pri ostatných stravovacích možnostiach som 
musela vyčíhať konkrétny deň alebo sa dopre-
du objednať, vegánske menu v ponuke sa zatiaľ, 
žiaľ, nenosí. V pizzerii Lagúna som natrafila na 
týždeň, kedy mali v ponuke až 2x vegan varian-
tu. Objednala som si exoticky znejúci dhal s kar-
fiolom a batátmi. Musím uznať, bol to zážitok 
nielen pre žalúdok, ale aj pre oči. A určite by sa 
najedol aj "všežravec".

● S rodinkou sme mali špeciálnu príležitosť, tak 
sme sa rozhodli objednať si pizzu. V Pizza Expres 
som pátrala po vegan alternatíve, ale táto otázka 
ich zaskočila, tak som si pre seba objednala vege-
tariánsku pizzu bez syra. V súčasnosti sú dostup-
né rôzne mliečne náhrady, ale uspokojila som sa 
aj s takouto možnosťou. Pizza bola super. Prav-
depodobne iné možnosti v Nemšovej nenájdem.  
No už teraz sa teším, ak ma niektorý podnik  
v budúcnosti prekvapí aspoň malou zmenou. 
Možno by to uvítali aj iní alergici.

Petra Pavlačková

prírody pri Kaplnke sv. Huberta, 
patróna poľovníkov, aj napriek 
premenlivému počasiu.

Poďakovať sa chcem všetkým, 
ktorí túto slávnosť pripravili  
a zabezpečili pre všetkých všet-
ko, čo bolo potrebné. Či už mi-
ništrantom, organistovi, speváč-
ke, dychovej hudbe, lesničiarom, 
zvukovým technikom, za kve-
tinovú výzdobu, za kytice pre 
kňazov, poľovníkom, zdravotnej 
službe, hasičom za organizáciu 

dopravy, fotografovi, tým, čo va-
rili guláš a starali sa o občerstve-
nie, mestu Nemšová za podporu, 
pracovníkom VPS za technickú 
pomoc, Poľnohospodárskemu 
družstvu Skalka n/V. za kosenie 
a mulčovanie lúk a ostatným 
dobrovoľníkom, ktorí pomáhali 
pri tejto slávnosti. Ešte raz všet-
kým ďakujeme za podporu tohto 
krásneho podujatia.

HUBERT Ľuborča, o. z.
František Begáň 

Chutný vegánsky obedík v miestnom bistre 
- falafel s cviklovým humusom a šalátomSúčasťou sprievodného programu aj predaj keramických výrobkov

DEŇ SVÄTÉHO HUBERTA 
aj napriek premenlivému počasiu



Tradične, tak ako každý rok 
aj počas tohto roka si mohli 
obyvatelia mesta Nemšová 
vychutnať pohľad na krásne 
ozdobené máje. Deň pred osla-
vami prvého mája, 30. apríla, 
sa v každej časti Nemšovej 
stavali máje, ktoré celý me- 
siac zdobili naše mesto. 

Počasie podujatiu prialo, čo 
umožnilo jeho realizáciu aj za 
účasti domácich obyvateľov, 
ktorí si užili sprievodný pro-
gram. Folklórna skupina Li-
borčan spolu s dychovou hud-
bou Nemšovanka pripravili  
v každej mestskej časti krátke 
hudobné vystúpenia. Spolu 
s deťmi si zatancovali okolo 
práve postavených májov.

Tradícia stavania májov má 
svoje korene už v 15. storočí, 
kedy sa máje stavali vo viace-
rých krajinách strednej Euró-
py. Ľudia verili, že stavaním 
májov chránia svoje domy 
pred zlými duchmi a choroba-

V predstavení "Na kus reči" Miroslav 
Donutil rozprával a komentoval rôz-

ne situácie a humorné príbehy zo svojho 
života a života jeho priateľov. Do každej 
témy dokázal vniesť jemu blízky vtip  
a iróniu. Svojou originálnou rétorikou u- 
pútal pozornosť divákov od prvej chvíle až 
po koniec. Miroslav Donutil sa predviedol  
v skvelej forme, za čo ho publikum odme-
nilo búrlivými potleskmi a smiechom.

Po predstavení mali návštevníci mož-
nosť zakúpiť knihy autora spolu s au-

togramom a tiež CD s jeho obľúbenými 
pesničkami. Túto možnosť viacerí využili, 
a aj napriek veľkej dĺžke radu sa dočkali 
a domov si odniesli spomienku na tento 
skvelý zážitok.

Diváci odchádzali z Kultúrneho domu 
s úsmevom na tvári a plní energie, čo 

bolo najlepším dôkazom toho, že predsta-
venie bolo úspešné.  

Mária Gugová

MIROSLAV 
DONUTIL 
v Nemšovej, 
vypredaný 
dávno pred 
vystúpením
Ikona českého humoru, komik a herec, 

Miroslav Donutil, navštívil v piatok 
22.3.2024 mesto Nemšová so svojím úspeš-
ným predstavením "Na kus reči". Publi-
kum v Kultúrnom dome sa tak mohlo tešiť 
z jedinečného zážitku plného zábavy. Už 
pred samotným začiatkom akcie bolo jas-
né, že záujem je veľký, keďže vstupenky na 
túto udalosť sa vypredali za pár dní.
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Autogramiáda po predstavení (F: Archív MsÚ)

Kultúrneho programu  počas stavania mája sa aktívne zúčastnil i primátor mesta Miloš Mojto

mi, chlapci naopak zvykli sta-
vaním májov vyjadrovať svoje 
city k dievčatám.

Aj napriek tomu, že sa na tie-
to zvyky a tradície pomaly za-
búda, naše mesto patrí k jed-
ným, v ktorých tieto tradície 
stále prežívajú. Poďakovanie 
za prípravu a realizáciu patrí 
vedeniu mesta Nemšová, ve-
rejno-prospešným službám  
a ďalším, ktorí so stavaním 
májov pomáhali. 

Prvý máj, známy ako Sviatok 
práce, sa oslavuje od roku 
1889. Tento dátum bol stano-
vený parížskym kongresom 
II. Internacionály na pa- 
miatku všeobecného štrajku  
a masových demonštrácií chi-
cagských robotníkov. Dnes 
 sa Sviatok práce slávi 1. mája 
vo viac ako 80 krajinách sve-
ta, vrátane Slovenska.

Dáša Uherková
F: Sobek Peter

Na javisku mestského kultúrneho domu sa 10. apríla stret-
lo 6 skvelých hercov z Mestského divadla Trenčín, aby 
divákom predstavili komédiu Sex noci svätojánskej. Sve-
toznáme dielo Woodyho Allena v divadelnej adaptácii Jür-
gena Fischera a v úprave Karola Rédliho a Lukáša Kopasa 
zobrazilo tri rozdielne páry, ktoré sa v priebehu jednej let-
nej noci ocitli v komických a nečakaných situáciách.

Snaha o naplnenie svojich túžob, vášeň, láska či žiarli- 
vosť sa na javisku postupne striedali, ba aj naraz stretali. 
Táto komédia ponúkla divákom nielen zábavu, kedy bolo 
počuť výbuchy smiechu, ale i priestor na zamyslenie sa nad 
osobnými vzťahmi a životnými hodnotami. 

Medzi návštevníkmi divadelného predstavenia sa nachá-
dzal aj pedagogický zbor z materských a základných škôl  
v Nemšovej, ktorý dostal vstupenky na predstavenie ako 
darček ku Dňu učiteľov. Toto gesto mesta, ako prejav vďaky, 
bolo podľa hojného počtu učiteľov vítané.

 „Darček od mesta Nemšová bol veľmi milým prekvape-
ním. Predstavenie bolo síce na mňa už dosť odvážne, ale 
vtipným spôsobom vystihlo aj dnešnú realitu,“ zhodnotila 
predstavenie oslovená pani učiteľka Zuzana. Zostáva dúfať, 
že podobné aktivity sa budú opakovať aj v budúcnosti. 

Mária Gugová 

Odvážna 
komédia 
rozosmiala 
divákov 
i učiteľov 

STAVANIE  MÁJOV



► pokračovanie z titulnej strany

Podkladom pre vznik tohto umelec-
kého diela bola česká rodinná komé-
dia plná piesní od Zdeňka Svěráka  
a Jaroslava Melíška z roku 1977. Scenár 
pretextovala do slovenčiny režisérka 
Kristína Bartošová. Režisérka zacho-
vala dejovú líniu pôvodného filmu, čím 
sa mnohým divákom vybavili pamätné 
scénky. “Muzikál Nech žijú duchovia! 
je pre mnohé deti uvedomením, že dob-
ro a zlo existuje, že svet dospelých vie 
byť veľmi spletitý a komplikovaný. Fa-
bula deja je postavená na konflikte me-
dzi svetom dospelých a svetom detí,” 
priblížila muzikál režisérka Bartošová. 
Aj keď sa film nakrúcal na hrade Kra-
kovec, režisérka posunula muzikál na 
reálie Vršatského podhradia, aby sa tak 
priblížila miestnym divákom. A hrad 
Vršatec bol práve ten, o ktorý sa sku-
pina detí pustila do boja s miestnymi 
úradníkmi. Režisérka sa oprela i o hu-
dobné podklady v origináli, ktoré pre-
textovala do slovenčiny, s čím pomohla 
aj jej talentovaná kolegyňa, výtvarníč-
ka Ivana Žalúdeková. 

Prvé veľké 
literárno-dramatické 
dielo ZUŠ. Ako prišlo 
k jeho zrodu…

„Zhodli sme sa s pani riaditeľkou ZUŠ, 
ktorá prišla s myšlienkou spraviť muzi-
kál,” uviedla pre noviny režisérka diela 
Kristína Bartošová. Pani riaditeľka pri-
šla s myšlienkou spraviť muzikál a ko-
legyňa Laura Dlábiková, ktorá stvárnila 
komickú postavu pani Mincovej, na-
vrhla tento muzikál preto, že pesničky 
sú jednoduché a chytľavé. Laura Dlá-
biková mala na starosť i hudobnú spo-
luprácu. Scenár prvého muzikálu ZUŠ 
vznikol ešte minulý rok a herci celý rok 
usilovne trénovali. “Výtvarný odbor 
veľmi pomohol, vrátane pani riaditeľky 
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Detskí herci počas druhej premiéry

Na javisku sa predstavili aj deti z tanečného odboru ZUŠ

Dej muzikálu je postavený na konflikte medzi svetom dospelých a svetom detí

Vierky Muntágovej, zástupkyne Anič-
ky Haljakovej, či kolegyne Zuzky De-
nešovej,” spomenula s veľkou vďakou 
aspoň pár mien Kristína Bartošová. To, 
že jednotlivé odbory ZUŠ kooperovali 
na príprave muzikálu, bolo počas ce-
lého predstavenia vidieť. Na javisku sa 
objavilo viacero prepracovaných kulís. 
Väčšinu vytvorila výtvarníčka Ivana 
Žalúdeková, ktorá si v predstavení za- 
hrala aj postavu hájničky. Okrem toho 
sa objavili viaceré vydarené tanečné 
čísla, ktoré vznikli zasa pod taktovkou 
pani riaditeľky ZUŠ.

Záujem o obsadenie 
do muzikálu 
bol prekvapivý

S obsadením hereckých postáv vraj 
problém nebol. Boli vytvorené dve 
skupiny detských hercov, alternantov,  

a práve z toho dôvodu boli aj dve premi-
éry. Všetky deti si tak mohli na javisku 
vychutnať kúsok slávy pri ich snahe 
získať a prestavať zrúcaninu hradu na 
vytúženú klubovňu. Pre obsadenie do-
spelých postáv bol vypísaný konkurz,  
a, podľa slov Kristíny Bartošovej, zá-
ujem bol prekvapivý. Hlavnú postavu 
ducha, otca krásnej Leontýnky, stvárnil 
Pavol Vavruš, ktorý je známy ako ak-
tívny muzikant, a tak bolo prirodzené 
osloviť ho a obsadiť do muzikálu. Peter 
Deneš, ktorý stvárnil zápornú postavu 
mamonára, Ruda Mincu, a na javisku 
predviedol naozaj perfektný výkon  
v boji o premenenie hradu na poľno-
hospodársky objekt, sa zas spevu ve-
nuje popri zamestnaní. V muzikáli si 
zahral aj jeho syn Šimon. Na javisku sa 
objavili aj mamy ďalších detí, ktoré pre-
svedčivo zahrali pani starostku Strel-
kovú, Annamária Králiková a Silvia 
Panenková sa zas alternovali v postave 
úradníčky, a i vďaka týmto postavám  
a pomoci trpaslíkov sa deťom podaril do-
siahnuť ich cieľ a hrad opraviť a získať. 

Nomen omen - keď 
meno vyjadruje 
charakteristickú 
vlastnosť nositeľa

Napriek tomu, že v muzikáli boli aj du-
chovia, diváci sa báť nemuseli. Okrem 
iných viacerých vtipných momentov, 
práve postava Slopnaja, v prevedení 

Pavla Vavruša, viackrát pobavila divá-
kov. Senilný duch s týmto menom, kto-
rý zabúdal vyslovovať kúzla a obľubo-
val alpu, sa však v muzikáli neobjavil 
náhodou. Režisérka sa oprela aj o his-
torickú faktografiu, a zistila, že od roku 
1470 žil na hrade Vršatec rod Slopnajov-
cov, ktorý spravoval tento hrad. Išlo tak 
o nomen omen, kedy meno Slopnaj sa 
hodilo k jeho charakteristike postavy, 
obľube alkoholu.

Ďalšie predstavenia 
Kto si túto väčšiu prvotinu ZUŠ nesti-
hol pozrieť, nemusí zúfať. Vo Svinnej 
majú už dohodnutý termín predsta-
venia 3. októbra 2024, 29. októbra  
s obcou Mikušovce a rysuje sa aj spo-
lupráca s mestskou časťou Bratislava-
-Rača a ZUŠ Vrbenského v Bratislave. 
Aj keď účinkujúci zatiaľ žijú muziká-
lom „Nech žijú duchovia!”, všetci verí-
me, že nebude ich posledný a čoskoro 
sa môžeme tešiť na ďalšie vydarené 
dielo z dielne ZUŠ Nemšová. 

O živote a úspechoch scenáristky, 
textárky, dramaturgičky, režisérky, 
koordinátorky a manažérky muzi-
kálu Nech žijú duchovia!, Kristíny 
Bartošovej, sa môžete bližšie po-
zrieť spolu s nami v samostatnom 
rozhovore, viac na strane 12 a 13.

Mária Gugová
F: Peter Sedláček

PRVÝ 
NEMŠOVSKÝ 
MUZIKÁL 
Nech žijú duchovia!
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Vyrastala a dlhodobo pra-
covala v Bratislave, no ko- 
rene má v Nemšovej. Pred 
5 rokmi sa rozhodla peda-
gogicky a umelecky tvoriť 
práve tu, a aj vďaka nej 
vznikol prvý muzikál ZUŠ 
Nech žijú duchovia! Ešte 
pred jeho premiérou sme 
sa rozprávali o jej bohatej 
umeleckej kariére. Nazre-
li sme do jej pracovných 
úspechov, osobného živo-
ta, a potvrdili si, že ak má 
človek nejaký sen, mal by 
si za ním ísť.

Kristína, v Nemšovej ste zná-
ma ako pani učiteľka Barto-
šová, mnoho detí Vás pozná aj 
ako Tinku Bublinku, dospelí 
na rôznych platformách s Va-
ším rodným priezviskom ako 
Kristínu Prekopovú. Je ume-
nie Váš život? 

Áno, je to pravda. Myslím si, 
že som stvorená nielen pre pe-
dagogickú činnosť, ale tiež pre 
umenie, ktoré mám zakódova-
né hlboko v DNA. Svoje bytie 
manifestujem cez umenie. 
Veľkú rolu hrajú v mojom živo-
te odmalička moji rodičia, keď-
že som bola veľmi introvertné, 
plaché dieťa. Hudba a návšte-
va ZUŠ ma osobnostne posu-
nuli, vyformovali do dnešnej 
podoby. Z introverta sa stal 
extrovert. Nielen pedagogicky, 
ale najmä psychologicky a te-
rapeuticky sa snažím pôsobiť 
na každého žiaka. Keď príde 

dieťa na literárno-dramatický 
odbor, ktorý vyučujem, a javí 
sa ako introvert, tak ho po-
stupne otvoríme, rozbalíme  
a ukážeme svetu. Vie potom za 
seba viac zabojovať a presadiť 
sa aj v bežnom živote. 

Vravíte, že ste boli introvert. 
Hudba aj divadlo zahŕňajú vy-
stupovanie pred ľuďmi, čo Vás 
potom ťahalo k ZUŠ? Pochá- 
dzate z umeleckej rodiny? 

Môj pradedko Štefan Mut-
ňanský bol aktívny muzikant, 
hrával na dychové nástroje  
v džezovej kapele. A jeho dcéra, 
moja stará mama Anka Daňo-
vá, aj s manželom Deziderom, 
hrávali ochotnícke divadlo  
v Nemšovej. A z otcovej strany, 
moja babka Jozefína Prekopo-
vá spievala v kostolnom zbore. 
Ako dieťa ma susedkina mami-
na posmelila, aby som skúsila 
klavír, tak ako jej dcéra, moja 
kamarátka Janka. Rodičia 
usúdili, že by to mohlo byť pre 
moju plachú povahu vhodné. 
Postupne sa ku klavíru pridal 
aj spev a literárno-dramatický 
odbor. Spev je uvoľňujúci, roz-
vibruje celú osobnosť, čo som 
vtedy, samozrejme, nevede-
la, ale pomáhal mi uvoľňovať 
moje strachy, či obavy, ktoré 
som ako dieťa mala. 

V Bratislave ste vyštudovali 
na magisterskom štúdiu di-
daktiku hudobného umenia 
a slovenský jazyk a literatúru 
a neskôr aj muzikálové herec-
tvo. Prečo práve tieto odbory? 

Veľmi som túžila ísť po zá-
kladnej škole na konzervató-
rium. Vedela som, že sa hudbe 
chcem venovať profesionálne. 
Hľadala som cestu, či klavír, 
alebo spev. Som veľký pocti-
vec, a už v období puberty som 
sedela nad klavírom minimál-
ne dve hodiny denne. Učiteľka 
mi povedala, že zo mňa hudob-
ný virtuóz nebude a od klavíra 
ma odradila, vraj by som mu-
sela trénovať šesť hodín denne  
a v Slovenskej filharmónii je 
iba 1 miesto koncertného kla-
viristu. Tak som sa rozhodla, že 
skúsim operný spev. Na foni-
atrii odhalili moju nedomyka-
vosť hlasiviek v jednej tretine. 
Povedali mi, že je to výrazný 
hendikep a operný spev študo-
vať nemôžem. Tak som šla na 
gymnázium. Na vysokú som 

sa hlásila na hudobnú vedu  
a skončila pod čiarou. Vo svo-
jich 19 rokoch som začala 
pracovať v ZUŠ ako učiteľka 
klavíra. Neskôr som študovala 
didaktiku hudobného umenia 
a slovenský jazyk a literatúru  
a spravila som si vďaka granto-
vému programu na VŠMU mu-
zikálové herectvo a spev. My-
slela som si, že interpretačné 
možnosti sú u mňa zažehnané, 
že nikdy zo mňa speváčka ani 
herečka nebude. Taký ortieľ 
nado mnou vyslovili odborníci. 
Prekonala som svoje obmedze-
nia a nedostatočnosť. Nakoniec 
sa živím aj spevom i herectvom 
a stále je po mne ako umelkyni 
dopyt. A môj nedokonalý hlas 
je dokonalý v žánroch popu, 
šansónu, či džezu.
 
Čo Vám potom otvorilo brány 
do umeleckého sveta?

Brány mi otvoril Slovenský 
rozhlas. Ešte počas štúdia 
muzikálového herectva som 
sa spoznala s operným spevá-
kom SND - Ferom Ďuriačom. 
Vycítil, že osobnostne by som 
sa hodila na profesiu moderá-
torky v rádiu. Tak som skúsila 
konkurz do Rádia Expres a vy-
šlo to. Pracovala som v doprav-
nom servise a neskôr ako mo-
derátorka nočného vysielania. 
Ako vyštudovanej hudobníč-
ke, s obľubou vážnej hudby, mi 
začal po čase prekážať playlist 
a jeho rotácie. Necítila som sa 
ani veľmi ako nejaký zabávač 
komerčného formátu. Viac 
som sa videla v iných mode-
rátorských vodách, ako je Slo-
venský rozhlas s väčšou filozo-
fickou, intelektuálnou hĺbkou. 
Bola to pre mňa vynikajúca 
skúsenosť, v Rádiu Expres 
som ako speváčka nahrávala 
branding značky Rádia Expres 
do intra rádiových hitov, to ma 
veľmi bavilo.  

A potom prišiel 
Slovenský rozhlas?

Pokúšala som umelecké 
šťastie a nahrala nahrávky 
za klavírom pre Forzu. Kon-
taktoval ma kameraman Zolo 
Weigl, či by som vedela zložiť 
pesničku K-Cero, pre rekla-
mu na kožené bundy. Celú 

noc sme nakrúcali so Štefa-
nom Skrúcaným, a bolo to pre 
mňa aj veľmi úsmevné. Ako 
tvár reklamy vybrali Miss ’98 
K. Čičátkovú, od ktorej som 
vyššia, a tak som jej koženú 
bundu mala oblečenú opačne 
a produkcia mi ju vzadu držala 
počas nakrúcania pri klavíri. 
Kamera však brala len moje 
ruky a môj hlas. Vďaka tejto re-
klame som sa dozvedela o kon-
kurze v Slovenskom rozhlase, 
a stala sa asistentkou hudob-
ného šéfa v Odbore hudby  
a špecializovaných programov. 
Neskôr som mala na starosť 
produkciu hudobných štúdií, 
až som sa nakoniec ocitla za 
mikrofónom a splnil sa mi veľ-
ký sen. 7 rokov som pripravo-
vala odborné hudobno-slovné 
relácie pre rôzne okruhy ako 
Rádio Slovensko, Devin, Re-
gina, Litera, Klasika, Junior... 
Postupne vedenie vypozoro-
valo, že mám zmysel pre det-
ské veci, že mám detskú dušu 
a zverili mi reláciu Zvonkohra 
pre deti. Tú som nielen mode-
rovala, ale aj som ju dramatur-
gicky i autorsky pripravovala. 
Popritom, ako som pracovala 
v rozhlase, sa mi otvorili mož-
nosti pódiového moderovania. 
Moderovanie ma v tom čase 
živilo, a tiež som vystupovala 
ako speváčka aj so slovenský-
mi džezmenmi.

Okrem toho máte za sebou aj 3 
vydané albumy. Album Úsvit 
ste vydali vo vydavateľstve 
Pavian records u Dr. Horáka. 

Bolo to náročné? 
Mám vynikajúci dar organi-
začných schopností, zdedený 
po mame. Od invencie až po 
finálny produkt si viem všetko 
vymyslieť, aj zrealizovať, zor-
ganizovať a pritiahnuť k sebe 
spolupracovníkov. Bolo to ná-
ročné, vytvoriť hudbu, zohnať 
peniaze od sponzorov, napísať 
granty, urobiť voľbu, ktorých 
profesionálov - hudobníkov za- 
pojím. Spolupracovala som  
s bardom českého folku Jirkom 
Vondrákom, ktorý mi napísal 2 
české texty. Napr. aj o židovskej 
genocíde Madam Róza. Moja 
mama Marcela Prekopová, kto-
rá získala cenu Ivana Krasku za 

PRE MŇA JE DÔLEŽITÁ 
CESTA, NIE VÝSLEDOK

pedagogička, moderátorka, herečka, speváčka
KRISTÍNA BARTOŠOVÁ - OSOBNOSŤ NEMŠOVEJ

Tinka Bublinka na Beckove

F: Oktavián Oleňák
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literatúru, mi spočiatku písala 
texty. Na albume mám viacero 
textárskych osobností, hudbu 
som si zložila sama. Úsvit zís-
kal nomináciu na najlepší dže-
zový album roku 2016 - ocene-
nie ESPRIT. Práve ním som si 
získala uznanie od umeleckej 
obce a stala sa rešpektovanou 
umelkyňou. Moju tvorbu pod-
porujú každoročne autorské 
zväzy. Tento rok podporili aj 
vznik 2. pesničkového CD Tin-
ky Bublinky. 

Aktuálne som zložila 2 au-
torské skladby (text i hud-
bu) pre nemšovskú kapelu 
Bosá Rosa, premiéru budú 
mať na Nemšovskom jar-
moku 2024. Spomínam  
v nich rieku Vláru - v pies-
ni S Bohom buď sloboda 
moja!, a v piesni Hopsasa 
zas nemšovský oltár.

 

Prejdime k Vašim hereckým 
skúsenostiam. Vo filme Ob-
chodníci ste si zahrali posta-
vu Bibiány, po boku veľkej 
hereckej osobnosti Petra 
Hapku. Nelákalo Vás zostať 
pri hereckej kariére? 

Nakrúcanie tohto filmu  
v Pardubiciach bolo krásne ob-
dobie. Petrovi Hapkovi, ktorý 
prežíval jeseň svojho života, 
som zložila pieseň Nohy laní. 
Som typ, ktorý má naplnenie 
vo všestranných umeleckých 
disciplínach. Zotrvať iba v he-
reckej profesii by nebolo pre 
mňa to pravé orechové. V po-
zícii herca som niekým iným, 
aj keď vychádzam zo seba.  
V divadle Zrakáč, kde som hrala 
s nevidiacimi, to režisér Praž-
mári pomenoval takto: „Počas 
predstavenia musí herec vylo-
žiť srdce a črevá von a po pred-
stavení ich zbaliť a odchádzať 
ako svojbytná osobnosť.“ Ako 
hudobníčka môžem naplno vy-
jadriť svoju autenticitu, svoje 
myšlienky, hodnoty, svetoná-
zor, vieru v Boha, či projekciu 
samej seba skrz vlastnú tvorbu 
a interpretačné umenie. Cez 
herectvo to možné nie je. 

Predsa len ste sa mihli ešte vo 
viacerých slovenských seriá-
loch ako Rodinné prípady či 
Oteckovia, Mama na prená-
jom, Nemocnica. Ako hodno-
títe túto skúsenosť? 

Veľmi dobre. Sú to rýchle vý-
roby, veľmi divoký sled udalos-
tí aj na hereckom pľaci. Pred 
kamerou sa cítim ako ryba vo 
vode. Je to cenná skúsenosť aj 
pre moje pedagogické pôsobe-
nie. Snažím sa deti posmeľo-
vať k tomu, aby účinkovali  
v seriáloch, aby si cibrili zmy-
sel pre aktivitu a odvahu, aby 
vedeli oceniť aj kvality iného. 
A mnohé už účinkovali vo via-
cerých seriáloch. 

Doteraz sme sa pohybovali 
viac v tom dospeláckom sve-
te. Máte však aj pseudonym 

Tinka Bublinka. Ako vznikal 
nápad Tinky Bublinky?

V Bratislave je ťažké sa uži-
viť len čisto umeleckou čin-
nosťou, ak sa fanúšikom pra-
videlne neprihovárate z TV 
obrazoviek. Paralelne popri rá-
diu ma živilo aj pódiové mode-
rovanie, učila som v ZUŠ-kách, 
či pracovala ako zástupkyňa 
riaditeľa, moderovala som 
diskusnú reláciu v TV Pezi-
nok, zároveň som bola vedúca 
spravodajstva v TV LUX. Ume-
lecká tvorivá práca vie človeka 
pohltiť, dáva pocit satisfakcie 
a dobíja baterky. V tom dospe-
láckom svete som mala spl-
nené všetky ciele, ale nič som 
nespravila pre deti. Cítila som, 
že mám na to potenciál. A tak 
sa začala rodiť Tinka Bublinka. 
Tinka Bublinka, v spolupráci  
s mestom Nemšová, už po štvr-
tý raz toto leto organizuje pre 
deti letné tábory ARTY PÁR-
TY. Výstupom sú okrem iného 
aj profesionálne videoklipy 
k piesňam Tinky Bublinky, 
ktoré vysiela detská TV LALA 
na Slovensku i v Čechách.Od 
iných umelcov tvoriacich pre 
deti sa odlišujem práve tým, 
že o svojich profesionálnych 
aktivitách dávam možnosť 
umeleckej realizácie nielen 
zdravým deťom, ale aj deťom s 
hendikepom ako hercom, spe-
vákom či tanečníkom.

„Tinka Bublinka vyfukuje 
tóny ako bublinky z bub-
lifuku, aby sa liečivá sila 
hudby dostala ku všetkým 
deťom, aby rozjasnila ich 
očká, naplnila, ozdravila, 
premenila ich životy.“

Ako Tinka Bublinka ponú- 
kate aj rôzne umelecké tera-
pie, ste zakladateľkou OZ ME-
TANOIA – umením k zdraviu, 
máte spoluprácu s Knižnicou 
pre nevidiacich, slabozrakých 
- Mateja Hrebendu v Levoči. 
Zdá sa, že tak, ako Vám hud-
ba pomáhala liečiť, pomáhate 
ďalej prostredníctvom ume-
nia aj Vy, často práve ľuďom 
s rôznymi znevýhodneniami.
Orientácia na výkon je pre 
mňa nepostačujúca. Rozvíjať 
deti len z hľadiska kognície 
a vzdelania, to je pre mňa ža-
lostne málo. Potenciál, ktorý 
v sebe každá osoba nosí, od 
prenatálneho štádia, útleho 
dieťaťa až do dospelosti, je 
omnoho širší a dôležitú rolu 
v ňom hrá psychologický 
aspekt a prežitky. Ani ja som 
nemala priamočiaru cestu za 
umením, som umelkyňou cez 
moje nedostatky, fyziologické 
obmedzenia. Preto sa snažím 
pomôcť deťom cez hudbu, či 
ďalšie umelecké terapie. Vo 
videoklipoch Tinky Bublinky 
účinkujú i deti s hendikepom. 
Pracovala som so zajakavý-
mi chlapcami, tam veľmi po-
mohla okrem muzikoterapie 
aj dramatoterapia, prekonať 
strach zo sebavyjadrenia, 
prekonať pocity menejcen-

nosti. S Úniou slabozrakých 
a nevidiacich som začala spo-
lupracovať ešte počas práce  
v Slovenskom rozhlase. Blíz-
ky mi je aj svet nevidiacich. 
Dlhé roky som pre nich mode-
rovala Bielu pastelku bez ná-
roku na honorár. Som veriaci 
človek. Dostala som do vienka 
veľa darov, je to moja povin-
nosť podeliť sa o ne.

Kto je pre Vás náročnejší di-
vák? Zaujať ako moderátorka 
dospelých alebo ako Tinka 
Bublinka detského diváka? 

V umeleckom svete sa na 
tvorbu pre deti nazerá cez prs-
ty, podradne. Laici si myslia, že 
pesničku pre deti vymyslíte za 
10 minút. Aj u profesionálov 
som sa stretla s názorom, že 
detský divák alebo poslucháč 
nie je náročný, že si nepotrpí na 
nahrávkach na akustické ná-
stroje, na celkový sound. Opak 
je pravdou. Deti sú úprimné  
a neklamú. Keď sa im vaša 
tvorba nepáči, povedia to na-
hlas, či neprídu na váš kon-
cert. Keď som pripravovala 

značku Tinky Bublinky, nedo-
kázala som urobiť pesničku, 
ktorá by bola prvoplánová,  
o zaužívaných 3 akordoch. Stá-
le si zachovávam svoju ume-
leckú identitu a ponúkam im 
umelecky hodnotnejšiu kva-
litu, náročnejšie aranžmány, 
pritom ľahko zapamätateľné 
melódie. Snažím sa rozvíjať 
tiež estetický potenciál det-
ského poslucháča, a aj poten-
ciál detskej nervovej sústavy. 

Ako pedagóg som veľmi 
sklamaná z nášho systému 
školstva. Prekáža mi, že deti sú 
zahlcované informáciami a je 
veľký tlak na výkon, aj v ume-
leckom školstve. Hlboko si 
uvedomujem, ako sa dá pomá-
hať muzikoterapiou, artete-
rapiou, dramaterapiou, preto 
pre mňa nemá zmysel dosaho-
vať u detí len normy a siahať 
stále na výkony. Stretávam sa  
s dôsledkami, ako je napr. veľ-
ké sebapoškodzovanie u detí. 
A potom sa to snažím napraviť 
cez sanačný potenciál umenia.

V čom sú Vaše hodiny potom 
iné? Ako sa snažíte pristupo-
vať k deťom Vy?

Som presvedčená o tom, že 
prvých 7 rokov by mali žiť deti 
v bubline sveta dobra a fantá-
zie. Ďalších 7 rokov by sme ich 
mali pripravovať na fakt, že 
svet je džungľa, je tvrdý a za-
hŕňa rôzne úskalia, aby sa ve-
deli na ne adaptovať a vedeli sa 
správne hodnotovo, morálne 
rozhodovať. Cieľom je rozvíjať 
nielen IQ, ale najmä EQ. Sna-
žím sa rozvíjať empatiu, robím 
prestavbu návykov správa-
nia. Učím ich rozlišovať, čo je 
správne a čo nie, aby sa vede-
li v živote správať rozumne  
a zodpovedne,  aby neboli o- 
rientovaní iba na výkon  
a súťaživosť a hmotné statky. 
Učím ich kooperácii, aby boli 
uzrozumené aj so svojimi ne-
dostatkami a mali zdravé seba-
vedomie, nezávideli si. Tomu 
sa venujeme napr. pri rolovom 
hraní. Nie je dôležité, čím člo-
vek je, či speváčkou či hereč-
kou, o mesiac to môže byť inak. 
Pre mňa tie funkcie, nálepky 
v pracovnom živote nemajú 
váhu. Pre mňa je dôležitá cesta, 
nie výsledok. A to je hlavné po-
solstvo umeleckých terapií, aj 
mojej životnej filozofie.
 
Spomenuli ste, že ste si už spl-
nili všetky sny v Bratislave, 
ale predsa len, je ešte niečo, čo 
by ste chceli dosiahnuť? 

Veľmi by som chcela mať raz 
svoje umelecké centrum, kde 
by som prepojila umenie s te-
rapiami a poskytovala by som 
služby najmä pre deti, ktoré 
trpia nejakým znevýhodne-
ním. Teší ma však, že som stále 
aktívna umelkyňa. Za rok som 
ako Tinka Bublinka od vydania 
albumu Hravé bublinky odo-
hrala už 70 koncertov a obja-
vujem sa na line-upe rôznych 
podujatí s top umelcami v hu-
dobnom biznise. Zatiaľ stíham 
veľa a necítim až takú únavu. 

V tomto období sa venujem 
aj manažérskej a marketingo-
vej práci pre svoje rozbehnuté 
viaceré projekty. V súvislosti 
s tým sa teším, že značka Tin-
ky Bublinky bola vybratá do 
úzkeho výberu umelcov a kul-
túrnych profesionálov v rámci 
mesta Trenčín ako európske-
ho hlavného mesta kultúry, 
kde nás v oblasti marketingu 
a služieb v umení vzdelávajú 
kapacity svetového formátu 
ako napr. profesorka štúdií art 
marketingu z Loyola Universi-
ty Quinlan School of business  
v Chicagu - Sandra Kumo-
rowski, ktorá počas svojej karié-
ry spolupracovala na marketin-
gových stratégiách so značkami 
svetového formátu ako Apple, 
Nintendo, či Audi. Nadobudnu-
té vedomosti veľmi rada zužit-
kujem pre mesto Nemšová.

Mária Gugová Jednou z aktivít Tinky Bublinky je aj interaktívne predstavenie pre deti S anjelik-
mi veselo 2 ( F: Alena Kolmanová)

Úsvit snov s nevidiacim klaviristom Petrom Zbranekom (F: Archív)



Literárno-dramatický odbor svoje sily a prekvape-
nia zúročil v muzikáli "Noc strašidiel", ktorý mal 

svoju premiéru 28. a 29.5.2024 v Kultúrnom centre 
Nemšová. O tom, že muzikál bol očakávaný, svedčí 
fakt, že oba dni boli úplne vypredané. Sme radi, že 
na našej škole máme nádejných hercov, ktorí sa aj 
takýmto spôsobom posúvajú vpred.

Tohtoročná jar sa v Základnej umeleckej škole 
začala maratónom súťaží a koncertov. V hu-

dobnom odbore ako prvé preverili hudobno-teore-
tické vedomosti našich žiakov v súťaži "Nemšov-
ský kľúčik", po ktorej nasledoval "Jarný koncert"  
v Mestskom múzeu.  Apríl pokračoval IV. ročníkom 
klavírnej súťaže "Tanec detských rúk", po ktorej 
nasledoval I. ročník husľovej súťaže "Nemšovský 
sláčik". Posledný aprílový deň ZUŠ rozospievali 
sláviky v IX. ročníku "Nemšovský slávik".

Následne sa hudobníci ZUŠ Nemšová pripravova-
li potešiť svoje mamičky na koncerte "Hudobné 

srdiečko pre mamičku". Absolvovali sme výročný 
XX. ročník dychovej súťaže s názvom "Dvorecký 
dychfest", koncert v CSS Nemšová, či záverečné kon-
certy hudobného odboru na všetkých našich poboč-
kách. Na  Záverečnom koncerte v Kultúrnom centre 
Nemšová, ktorý sa uskutočnil 13.6.2024 o 16:30, sme 
nezabudli ani na tohtoročných absolventov všet-
kých odborov našej školy, ktorí za svoje štúdium do-
stali pamätné darčeky.

Tanečné oddelenie svojimi choreografiami ohúri-
li naše slovenské a české publiká, kde sa zúčast-

nili viacerých súťaží. Ako prvé navštívili susedné 
Brno, kde ohúrili porotu svojimi výkonmi a na sú-
ťaži Best of The Best si vybojovali postup do finále 
v Prahe. Nasledovala naša domáca tanečná súťaž  
v Nemšovej, kde si okrem získaných cien užili dva 
dni plné tanca a zábavy. A to ani zďaleka nie je ko-
niec. Pokračovali krajskou súťažou "Dni tanca" v Žia-
ri nad Hronom, PovDance v Považskej Bystrici, "Dni 
tanca" v Dolnej Súči, "Mia Dance" na Myjave, odkiaľ 
svojimi choreografiami postúpili na Grand finále do 
Prahy, kde získali ďalšie krásne miesta. V júni taneč-
níci absolvovali mnohé koncerty a ďalšie súťaže na 
zahraničných pódiách v Chorvátsku a na Balatone.
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Hudobné srdiečko pre mamičku

Výtvarný odbor sa tešil vernisážam na všetkých 
pobočkách. Bola to jedinečná udalosť, kde ste 

mohli vidieť výsledky mesiacov usilovnej  práce, ex-
perimentovania a objavovania nových horizontov.  
V júni sa žiaci z ateliérov presunuli na svoje plenéri. 
Spolu so spoznávaním okolitej krajiny na jednotli-
vých pobočkách rozvíjali nové techniky na zachy-
tenie prchavého momentu impresie a dotvorenie 
prírody land-art. Leto máme spojené s pozorovaním 
chrobákov a tvorením ich štúdií, s ktorými sa zapojí-
me do regionálnej výtvarnej súťaže.

Ani tento rok nezabudli na svojich najmenších ná-
dejných žiačikov. ZUŠ sa počas dní otvorených dve-

rí zmenila na malé tanečné, hudobné a výtvarné atelié-
riky. Škôlkari zo všetkých materských škôl v Nemšovej 
si tak mohli vyskúšať rôzne umelecké odvetvia jednot-
livých odborov. A možno sa medzi nimi nájdu aj nejakí 
naši budúci žiaci, na ktorých sa už teraz veľmi tešíme.

ZUŠ Nemšová / F: Archív ZUŠ Nemšová

MARATÓN SÚŤAŽÍ A KONCERTOV
miestnych, regionálnych, celoslovenských i tých medzinárodných

Nemšovský sláčik

Z vernisáže výtvarných prác Prvé miesto na tanečnej súťaži  v Prahe 

DANCE 
POETRY 
2024

Pre veľký záujem museli limito-
vať počet choreografií, na pódiu 
vystúpilo približne 1 000 detí.

Ešte v apríli (12. a 13. 4), sa usku-
točnil 4. ročník úspešnej celoslo-
venskej tanečnej súťaže, ktorú 
v spolupráci s mestom Nemšová 
organizovala miestna Základná 
umelecká škola. Tanečná súťaž 
sa teší veľkej obľube, svedčia  
o tom aj čísla. Pre veľký záujem 
o zapojenie sa do súťaže musela 
dokonca ZUŠ v sobotu limitovať 
počet záujemcov na 200 choreo-
grafií. V tomto roku sa po prvý-
krát súťažilo počas dvoch dní.

V sále kultúrneho domu tak  
v piatok vystúpili najskôr naj- 

menší tanečníci do 7 rokov s 26 
choreografiami a sobota patri-
la mladším a starším žiakom  
a dospelým. Počas oboch dní tu 
vystupovali tanečníci nielen  
z blízkeho okolia, ale aj taneční-
ci zo Žiliny, Trstenej, Považskej 
Bystrice, či Starej Turej. Spolu 
bolo ocenených množstvo cho-
reografií v rôznych kategóriách, 
ktoré hodnotila odborná poro-
ta zložená z profesionálnych 
tanečníkov, ktorí hodnotia aj 

na medzinárodných súťažiach. 
Pohár primátora mesta si od-
niesla tanečná skupina TS Spirit 
zo SZUŠ Ladce za choreografiu 
„SOM DOSŤ“ a  pohár riaditeľky 
ZUŠ získala skupina Goonies  
z Trenčína.

Podujatie sponzorovali Alfa DM 
a spol. DAMITO, s. r. o.

Miroslava Bachratá
F: Peter Sedláček 



Okrem nových teore-
tických vedomostí si tak 
škôlkari odniesli športový 
zážitok, popasovali sa so 
svojím strachom, naučili sa 
tímovej práci a odvahe. Aj 
to sú charakteristiky, ktoré 
opisujú profesiu príslušní-
ka Ozbrojených síl Sloven-
skej republiky.

Spoločné poďakovanie  
a spokojné tváre detí  

a pedagogického zboru 
boli vojakom veľkým 

zadosťučinením.

kpt. Ing. Nikola PAVLAČKOVÁ
F: por. Ing. L. VRANKA / čat 

M. FIALA

Nakoľko sa pripravené ak-
tivity držali aj témy prípra-
vy obyvateľstva na obranu 
štátu, profesionálni vojaci 
deťom vysvetlili význam po-
užitia prostriedkov indivi-
duálnej ochrany (ochrannej 
masky a jednorazovej pláš-
tenky), kde okrem ukážky 
si ochranné masky mohli aj 
vyskúšať, a dokonca sa moh-
li prejsť aj imitovaným za-
moreným priestorom, ktorý 
znázorňovala načerveno dy-
miaca dymovnica. Branné 
cvičenie doplnila aj ukážka 
vojenskej výstroje a vojen-
ského osobného vozidla.

Deti z Materskej školy Od-
bojárov Nemšová si 21. mája 
2024 mohli vyskúšať, „aké 
je to byť vojakom“. Nielen, 
že sa oboznámili s tým, čo je 
náplňou práce profesionál-
neho vojaka, ale vyskúšali 
si aj to, ako trénujú, aby boli 
fyzicky zdatní. 

Príslušníci 41. zásobovacej 
základne Nemšová postavi-
li deťom tzv. „opičiu dráhu“ 
plnú prekážok, kde si deti 
vyskúšali rôzne rýchlostné, 
koordinačné a silové aktivity 
hravou formou. 
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Ukážka použitia prostriedkov individuálnej ochrany

Stanovisko cirkusantiek, tanečného odboru

Turnaj mal všetky náležitos-
ti, výbornú športovú atmo-
sféru, fair play hru a jasného 
víťaza - deti z elokovanej pre-
vádzky na ulici Kropáčiho, 
ktorým srdečne gratulujeme. 
Ďalšou športovou aktivitou 
je každoročná detská letná 
olympiáda konaná v areáli 
NTS Nemšová 18. júna, kde si 
družstvá predškolákov zme-
rali svoje sily v atletických 
disciplínach. Školský rok už 
každoročne materská škola 
ukončí Slávnostným gala-
programom 25. júna, na ktorý 
srdečne pozýva všetkých ob-
čanov nášho mesta.

Spoločnými akciami školy 
boli interaktívne predsta-
venie Zvedavka a kúzelník, 
Rytier Gaston pod názvom 
Po stopách hudby, divadelné 
predstavenie Alibaba, kon-
cert Maliny JAM a ku dňu 
detí Klauniáda. Deti prijali 
pozvanie na návštevu zá-
kladnej umeleckej školy, po-
zvali mamičky na besiedky k 
sviatku matiek, privítali bu- 
dúcich škôlkarov na dni otvo-
rených dverí materskej školy. 
Už po druhýkrát deti každej 
triedy vyrobili encyklopédie 
o zvieratách, ktoré osobne 
odovzdali pani knihovníč-
ke ako obohatenie knižného 
fondu mestskej knižnice. Na 
rozlúčku so škôlkou všet-
ci predškoláci absolvovali 
výlet spojený s exkurziou  
a výchovno-vzdelávacími ak- 
tivitami v Dinono parku  
v Bojniciach.

Prevádzky školy pripravili 
deťom interné aktivity:
  
MŠ Odbojárov – stavanie 
mája, športový deň s vojakmi, 
deň detí, exkurziu do Galérie 
Bazovského v Trenčíne, zber 
papiera ku Dňu Zeme, bese-
da „Na čo dávať pozor v lete“, 
cyklovýlet do Horného Srnia, 
ET MŠ Kropáčiho – stavanie 
mája, deň detí, beseda „Na 
čo dávať pozor v lete“, ET MŠ 
Ľuborčianska – exkurzia na 
Farmu Uhliská, Deň Zeme 
so skautami, zber papiera, 
deň detí, hľadanie Čľupka, 
Do škôlky na bicykli, ET MŠ 
Trenčianska – deň detí, pozoro-
vanie bociana, koncoročný vý-
let do Nemšovej. V materskej 
škole sa prvý májový týždeň 
konal zápis detí do mater-
skej školy k 1. septembru. 
Je potešiteľný neustávajúci 
záujem o materskú školu,  
o čom svedčí počet podaných 
žiadostí. Škola môže v tomto 
roku prijať 60 nových detí. 
Kapacita školy je ale obme- 
dzená a počet prijatí sa odvíja 
najmä od počtu odchádzajú-
cich detí do základných škôl. 

Materská škola sa pýši nielen 
aktivitami, ale aj výsledka-
mi výchovno-vzdelávacieho 
procesu, korektnými a pria- 
teľskými vzťahmi zamest-
nancov, starostlivo uprave-
nými interiérmi a exteriér-
mi školy, čoho výsledkom 
je radosť detí a ich rodičov  
z každodennej dochádzky  
do „škôlky“.

Miroslava Dubovská

JARNÉ AKTIVITY 
V MATERSKEJ ŠKOLE

CESTA ROZPRÁVKOVÝM LESOM

V materskej škole, vo všetkých prevádzkach, sa s jarným 
slniečkom spustilo množstvo spoločenských a športových 
aktivít. Za pozornosť stojí 9. ročník florbalového turnaja 
o putovný pohár materskej školy, ktorý sa po objektívnej 
štvorročnej prestávke konal 23. mája v športovej hale. 

Tento rok bol 8. máj iný ako predchádzajúce 
roky, aspoň pre niektorých učiteľov a žiakov 
ZUŠ-ky a skautov 117. zboru sv. Františka  
z Assisi, ktorí si pre rodiny s deťmi pripra-
vili krásne popoludnie v príjemnom pro-
stredí v podobe akcie Cesta rozprávkovým 
lesom. Po príchode do areálu ZUŠ čakali na 
deti stánky s cukrovinkami, hračkami, ob-
čerstvením, cukrovou vatou a samozrejme 
nechýbal ani skákací hrad.

Tí, ktorí neskončili pri občerstvení, ale 
odhodlali sa ísť ďalej, si vyskúšali prekáž-

kovú dráhu u hasičov, vyšantili sa s cirku-
santmi, pomohli smetiarom triediť odpad, 
zatancovali si s Chipmunkami, navarili 
čarovný nápoj s čarodejnicami a súčasťou 
bolo aj veľa ďalších aktivít. Nakoniec, ka-
ždé dieťa, ktoré úspešne prešlo celú cestu 
rozprávkovým lesom, dostalo malú odme-
nu, ktorú venovalo mesto Nemšová a spo-
ločnosť Lidl. Podujatie malo u ľudí aj tento 
rok veľký úspech a organizátori sa už tešia 
na prípravu ďalšieho ročníka. 

Zuzana Denešová / F: zdroj ZUŠ Nemšová 

9. ročník florbalového turnaja o putovný pohár materskej školy

Branné cvičenie pre najmenších



Posledné mesiace školského roka sa  
v škole niesli v znamení rôznych akti-
vít. Žiaci absolvovali zaujímavé exkur-
zie a výlety, deviataci zvládli Testova-
nie 9 a prijímacie skúšky na stredné 
školy. Tentokrát do Nemšovej zavítali 
aj priatelia z partnerskej školy v Hluku.

Poďakovanie 
odchádzajúcej 
pani riaditeľky
30. 06. 2024 uplynie moje štvrté 
funkčné obdobie vo funkcii riadi-
teľky Základnej školy, Janka Palu 
2, Nemšová. Dovoľte mi poďakovať 
všetkým, s ktorými som spolupra-
covala počas dvadsaťročného ob-
dobia a ktorí pomáhali, podporo-
vali, prípadne sponzorsky pomohli 
škole. Ďakujem pani učiteľkám, 
pedagogickým a prevádzkovým  
zamestnancom, pani kuchárkam 
za ich prácu, členom rady školy  
a  rodičovského fóra. Ďakujem  
zriaďovateľovi školy, mestu Nem- 
šová, primátorovi mesta Nemšová 
JUDr. Milošovi Mojtovi, prednosto-
vi mestského úradu Ing. Rudolfovi 
Kúkelovi, PhD., zástupcovi pri-
mátora mesta Nemšová Milanovi 
Patkovi za podporu a spoluprá-
cu. Želám novému vedeniu školy, 
všetkým zamestnancom, žiakom 
a rodičom predovšetkým zdravie  
a vzájomné porozumenie.  

Mgr. Emília Mazanovská

Noc s Andersenom 
v Nemšovej
● Do 19. ročníka medzinárodnej akti-
vity na podporu čítania s názvom Noc 
s Andersenom sa tento rok aktívne za-
pojila ZŠ, J. Palu, ktorá zorganizovala  
v spolupráci s mestom Nemšová ve-
černú verziu tohto rozprávkového po-
dujatia. Večera plného dobrodružstiev, 
kreativity a súťaží sa zúčastnilo až 143 
žiakov 1. stupňa, ktorí sa s pani učiteľ-
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Školstvo

kami dňa 20. marca 2024 zhromaždili 
najskôr pred budovou školy a potom 
putovali v skupinách po 10 stanoviš-
tiach, ktoré sa nachádzali v rôznych 
častiach mesta. V škole deti privítali 
hlavné postavy z rozprávky Na vlásku 
– Rapunzel a Flynn. U nich museli deti 
skladať puzzle a odhaľovať postavy  
z filmových Disney rozprávok. 

● Ďalšie stanovište sa nachádzalo  
v mestskom múzeu, kde zvedavcom Ľa-
dová kráľovná so zamrznutým chlap-
com dávali knižné šifry, z ktorých deti 
skladali Andersenov portrét. Do mest-
skej knižnice ich zlákala víla a rytier, 
ktorí malých čitateľov preverili rieše-
ním slovných úloh a tvorivých otázok, 
pri ktorých deti museli zapojiť aj dô-
vtip a logické myslenie. Na mestskom 
úrade, kde deti privítali pán primátor 
Miloš Mojto a pán prednosta Rudolf 
Kukel, sa stretli aj s Patom a Matom, 
ktorým pomáhali so skladaním textu 
a malou násobilkou. Cieľom tohto po-
dujatia bolo vytvoriť pozitívny vzťah 
mladých k čítaniu, ku knižniciam a ku 
kultúrnemu tráveniu voľného času. 
Zaujímavý večer vzbudil nadšenie  
nielen u detí, ale aj u organizátorov,  
ktorých pozitívne prekvapil obrovský  
záujem detí zúčastniť sa takejto čita-
teľskej akcie aj v podvečerných hodinách. 

Výsledky deviatakov 
v Testovaní 9
● 20. marca 2024 sa 28 deviatakov zú-
častnilo celoslovenského testovania  
z matematiky a zo slovenského jazyka 
a literatúry. Priemerná úspešnosť ško-
ly bola v matematike 64 % a v slovenči-
ne 65,7 %. Z matematiky žiaci napísali 
testy o 5,8 % lepšie ako celoslovenský 
priemer a zo slovenského jazyka a lite-
ratúry o 4,4 % lepšie. Najlepší výsledok 
z matematiky dosiahol Milan Spurný, 
zo slovenčiny bola najlepšia Ela Lup-
richová – obaja žiaci podali v testoch 
100%-ný výkon. Deviatakom prajeme 
veľa šťastia a úspechov na stredných 
školách a ďakujeme im aj za tohtoroč-
nú spoluprácu s organizovaním škol-
ských podujatí. 

Úspechy žiakov 
v súťažiach 

► Šport: 4. miesto v celkovom 
poradí základných škôl v škol-
ských športových súťažiach  
v okrese Trenčín v školskom 
roku 2023/2024.

►Super Florbal pohár: 2. miesto 
v krajskom kole dievčat.

►Atletika – okresné kolo: skok do 
 diaľky – 3. miesto Lukáš Bobík (8. A)
 
►Nemšovský Slávik: kategória 
B1 – 1. miesto: Šimon Vavruš, 3. 
C, 2. miesto: Nikola Minárová (4. 
A), kategória B2 – 2. miesto: Gréta 
Schwandtnerová (4. B)

►Okresné kolo biologickej olympi-
ády: kat. E zoológia – 3. miesto: Pavol 
Mikušinec (8. B), kat. E botanika – 3. 
miesto: Amélia Štepitová (8. B)

Českí žiaci 
v slovenskej škole
● Po roku sa opäť stretli žiaci a učitelia 
zo ZŠ v Nemšovej s partnerskou školou 
z českého Hluku. Tentokrát ich privítala 
Nemšová. Žiaci si porovnali svoje vedo-
mosti v anglickom kvíze, zmerali svoje 
sily v prehadzovanej, futbale a volejbale, 
iní ukázali svoje schopnosti v recitácii  
v slovenskom i českom jazyku. Putovný 
pohár po sčítaní bodov vo všetkých ob-
lastiach tentokrát zostal v Nemšovej.

Za ZŠ pripravila M. Lašová

Úspešní deviataci zo ZŠ, Janka Palu (F: Peter Sedláček)

Noc s Andersenom
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Hviezdoslavov Kubín

Žiaci v škole v prírode na Myjave

ZO ŽIVOTA KATOLÍCKEJ SPOJENEJ ŠKOLY

Príprava občanov 
na ochranu štátu 
Žiaci Katolíckej spojenej ško-
ly sa v máji aktívne zapojili 
do programu PONOŠ - Prípra-
va občanov na ochranu štátu 
-  ktorý realizovala Armáda 
Slovenskej republiky. 

● Tento program je zamera-
ný na posilnenie povedomia 
a pripravenosti občanov na 
rôzne krízové situácie a uda-
losti a ponúka vzdelávanie, 
ktoré pomáha žiakom a štu-
dentom porozumieť ich úlohe 
stať sa aktívnymi účastníkmi 
ochrany a bezpečnosti našej 
krajiny. Odborníci z Armá-
dy SR žiakom poskytli cenné 
poznatky a zručnosti v oblas-
ti prvej pomoci a základnej 
obrany. Žiaci mali možnosť 
vyskúšať si techniku a vý-
stroj, čo viacerí veľmi ocenili. 

Hviezda z 5. A 
Recitačný talent, cit pre Rú-
fusa a milý zjav, ktorý upútal 
porotu vo viacerých kolách 
Hviezdoslavovho Kubína. Pia- 
tačka Katarína Máliková opäť 
zaujala.

● S prednesom poézie má Kat-
ka niekoľkoročné skúsenosti. 
Tento rok vsadila na istotu  
a vybrala si ukážku od Milana 
Rúfusa. Postupne sa prebojo-
vala až do krajského kola, kto-
ré sa konalo v Bzinciach pod 
Javorinou, a získala vynikajú-
ce 2. miesto. Po skončení súťa-
že v Bzinciach pod Javorinou 
nazrela aj do rodného domu 
slovenskej spisovateľky Ľud-
mily Podjavorinskej.

Nemšovský 
slávik 
Posledný aprílový deň sa ko-
nala spevácka súťaž Nemšov-
ský slávik. Žiaci pod vedením 
pani učiteľky Ing. Blanky 
Škodovej si počínali výborne 
a obsadili popredné priečky. 

► Kategória 6 - 9 rokov 
3. miesto 
Mia Papierníková (3. A)
► Kategória 10 - 12 rokov
1. miesto Katarína Máliko-
vá (5. A), 3. miesto Kristián 
Králik (6. A)
► Kategória 13 - 15 rokov
3. miesto 
Katarína Haliaková (9. A)
► Kategória ZUŠ
1. miesto 
Timotej Trokan (7. A)

Škola v prírode
V malebnom údolí Starej My-
javy, v tichom horskom pro-
stredí rekreačného strediska 
Fantázia, sa v dňoch 22. až 26. 
apríla 2024 zúčastnili žiaci 3. 
a 4. ročníka dlho očakávanej 
„Školy v prírode“.

● Prvý deň  sa zoznámili   
s animátormi a hneď sa vrhli 
na program - olympiádu, ktorú 
si pre deti pripravili. Celý po-
byt od rána do večera plnili 
deti množstvo úloh. Každý 
deň ich čakalo ranné zamys-
lenie a ranná rozcvička, po nej 
raňajky na doplnenie energie. 
Dopoludnia deti čerpali vedo-
mosti v spoločenskej miest-
nosti chaty a popoludní sa zú-
častňovali jednotlivých aktivít 
s animátormi. Počas týždňa 
deti zažili veľa rôznorodých 
aktivít - jazdu na štvorkolke, 
na koni, horolezeckú stenu, 
chytanie pstruhov na udicu, 
Xbox, športovú streľbu z luku, 
futbal, biliard, stolný futbal, 
tvorivé dielne. Nechýbala, sa-
mozrejme, ani turistická vy-
chádzka a večerný program. 
Na pamiatku si navzájom pod-
pisovali biele tričká s logom 
Katolíckej spojenej školy.

Vzácna návšteva 
Sviatok svätého Jozefa sa 
zapíše do histórie Katolíckej 
spojenej školy. V tento deň 
zavítala veľmi vzácna návšte-
va z Nitry, otec biskup Peter 
Beňo a riaditeľ Diecézneho 
školského úradu v Nitre dp. 
Peter Buranský. 

● Stretnutie sa začalo naj- 
dôležitejším bodom progra-
mu, a to sv. omšou vo Far-
skom kostole sv. Michala Ar-

chanjela. Program pokračoval 
v telocvični základnej školy, 
kde otec biskup odpovedal 
na všetky zvedavé otázky žia- 
kov prvého a druhého stup-
ňa našej základnej školy. Po 
výdatnom obede v školskej 
jedálni sa dôstojní páni stretli 
so všetkými zamestnancami 
školy v zborovni a povzbudili 
ich do ďalších dní. 

Magdaléna Švančárková
F: Archív KSŠ

Vzácna návšteva z NitryŽiaci zapojení do Nemšovského slávika

Prehliadka vojenskej techniky v priestoroch KSS



Nová Ves. Vyhrali základnú skupinu  
a celkovo obsadili 3. miesto
► Mladšie žiačky 11.-12. 5. 2024 | Ne-
mšová. Obsadili celkové 1. miesto  
a stali sa majsterkami Slovenska  
(34. titul MSR)
► Staršia prípravka 24.-26. 5. 2024 | 
Trenčín. 26. miesto z 36 mužstiev
► Staršia prípravka dievčatá 1.-2. 
6. 2024 | Slovenská Ľupča. Získali 2. 
miesto v skupine a celkovo obsadili  
1. miesto (35. titul MSR)
► Mladšia prípravka 7.-9. 6. 2024 |  
Trenčín. 19. miesto z 22 mužstiev

REPREZENTÁCIA
► Majstrovstvá sveta 8.-12. 5. 2024 
Švédsko. Za Nemšovú R. Veleková,  
T. Kulová, Z. Mrázová, H. Vendžúrová. 
Cenu Fair Floorball Player, ktorú IFF 
udeľuje od minuloročného svetového 
šampionátu juniorov v Dánsku, zís-
kala kapitánka Hanka Vendžúrová. 
Cena je určená pre hráčku, ktorá naj-
lepšie reprezentuje hodnoty fair-play 
na ihrisku, ale aj mimo neho. 

FLORBAL

EXTRALIGA ŽIEN
Nemšová vyhrala nadstavbovú časť 
súťaže a po prehre v semifinále 2:3 na 
zápasy so Spišskou N/V celkovo obsa-
dila v ročníku 2023/24 3. miesto.

JUNIORKY
► Liga junioriek západ – 3. miesto

DORASTENKY
► Liga dorasteniek západ – 1. miesto

STARŠIE ŽIAČKY
► Celoštátna 1. liga  - ročník 2023/24 – 
1. miesto (33. titul MSR)

MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA 
A  CELOŠTÁTNE TURNAJE MLÁDEŽE
► Juniorky 7.-9. 6. 2024 | Spišská Nová 
Ves. Bez straty bodu ovládli turnaj, 
obsadili celkové 1. miesto a stali sa 
majsterkami Slovenska (36. titul MSR)
► Dorastenky 24.-25. 5. 2024 | Spišská 
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KARATE - Vladimír Patka

Vladimír Patka trénuje v tíme Kara-
te Klub Európa Trenčín pod vedením  
B. Zubričaňáka / 7. Dan (na fotografii).

► Otvorené Majstrovstvá Západo-
slovenského kraja seniorov 10. 2. 2024 
| Nesvady. 2. miesto Kata +45 rokov;  
3. miesto Kata +55 rokov;
► 18. ročník Otvorených Majstrovstiev 
slovenskej Shito Riu karate asociácie 
23. 3. 2024 | Dunajská Streda
1. miesto +55 rokov Kata, up to 4 kyu a 3. 
miesto v kategórii Kata muži +55 rokov
► Majstrovstvá Európy The 10th Eu-
ropean Shito Ryu & Kobudo Bo Cham-
pionship 17.-19. 5. 2024 | Regensburg – 

Nemecko – 3. miesto v kategórii Kata 
muži +55 rokov

FITNES - Katarína Patková

► Majstrovstvá Slovenska vo Fitness 
Challenge Gold Level 14. 4. 2024 | Lip-
tovský Mikuláš. 2. miesto v kategórii 
ženy Masters

ŠACH

3. B2 liga – 4. miesto -  KNŠ Nemšová / 
Horné Srnie

FUTBAL

► Muži – 7. Hummel liga ObFz Tren-
čín sezóna 2023/24
FKS Nemšová 2. 30/18/7/5   69:36  61
FK Kľúčové  3. 30/17/5/8   73:51   56
TJ Ľuborča  16. 30/3/3/24   35:88  12

PRVÝ ROČNÍK 
BASKETBALOVÉHO 
TURNAJA
V sobotu 27. apríla 2024 sa uskutočnil prvý 
ročník basketbalového turnaja v Mestskej 
športovej hale v Nemšovej. Pripravené boli 
aj ďalšie súťažné aktivity pre hráčov (3pt, FT 
súťaží a pod.), ako aj mnoho hier a súťaží pre 
deti. Víťazom turnaja sa stalo medzinárod-
ne zložené družstvo Delta Team pred tímom 
Nemšová a Horné Srnie. Putovný pohár odo-
vzdali minuloroční víťazi z pilotného roční-
ka do rúk kapitána Delta Teamu Demosa. 
Turnaj nadväzuje na štyridsaťročnú tradí-
ciu z minulosti.

Matej Pavlačka Víťazi basketbalového turnaja (F: organizátori podujatia)

Florbal Juniorky MSR

PRIPRAVUJEME:
Florbal ► Prague Games | 9.-12. 7. žiačky U 12 | Praha
► Medzinár. turnaj dorasteniek | 24. 8. 2024 | Nemšová
Futbal 
► Niva cup | 6. 7. 2024 | ihrisko TJ Ľuborča
► Junior Cigáň Cup | 15.-20. 7. 2024 | ihrisko Nad Cigáňom



Všetky tri mužské futbalové tímy z nášho 
mesta sa aj v sezóne 2023/24 stretávajú v rov-
nakej lige. Najvyššia oblastná súťaž, 7. liga 
HUMMEL ObfZ Trenčín, ponúkla vo svojej 
jarnej časti trojicu derby zápasov. Zápasy 
medzi mužstvami Nemšovej, Ľuborče a Kľú- 
čového sú okorenené zaujímavými súbojmi 
blízkych priateľov, bývalých spoluhráčov  
a v neposlednom rade chalanov, ktorí bývajú 
v iných častiach mesta, ako v tých, ktorých 
dres na zápasoch obliekajú. Aj na jar sa vo 
vzájomných zápasoch najviac darilo Nemšo-
vej, ktorá v derby stretnutiach brala všetky 
možné body, naopak Ľuborča vyšla opäť bo-
dovo naprázdno, hoci Nemšovej podľahla 
opäť najtesnejším jednogólovým rozdielom. 
 

Kľúčové potvrdilo
jarnú formu u suseda

ĽUBORČA – KĽÚČOVÉ 0:5 (0:3)

► Nedeľa 12. 5. 2024 (26. kolo)
GÓLY: 6. VAVRUŠ Patrik, 14. MACHARA Ma-
rek, 31. BEŇO Matúš, 48. a 61. BEŇO Juraj 
(prvý z 11 m)

Hostia sa dostali do dvojgólového trháku už 
po necelej štvrťhodine hry. Najskôr sa po Eliá-
šovom rohu presadil Patrik Vavruš, následne 
sa obratne na vlastnej polovici uvoľnil Juraj 
Beňo, ktorý dlhým pasom našiel za obranou 
rozbehnutého Mareka Macharu, pre ktorého 
už nebol problém skórovať. Hráčom Kľúčo-
vého zápas chutil – do ďalšej príležitosti sa 
dostal Vavruš a tutovku spálil Juraj Beňo. Do-
máci kontrovali v prvom dejstve iba šancami 
- hlavičke Petra Rajníčka chýbal väčší dôraz  
a Gabrišovej strele „po zemi“ chýbali pre zme-
nu centimetre. Po polhodine hry si loptu za 
obranu vypýtal mladší zo súrodeneckej dvoji-
ce Beňovcov – Matúš, a krížnou strelou uzavrel 
polčasové skóre na 0:3 z pohľadu domácich. Po 
prestávke sa presadil aj jeho starší brat Juraj – 
a to hneď dvakrát. Najskôr premenil pokutový 
kop a následne zužitkoval ďalší výborný pas 
za obranu domácich. Snaha Ľuborče nebola 
gólom odmenená ani v druhej časti hry. Hla-
vička kapitána Belka po Rajníčkovom rohu 
skončila iba na brvne, v superšanci zoči-voči 
brankárovi Žilkovi nepochodil Cibula, centro-
vanú loptu z troch krokov neupratal do siete 
Gajdošík. Keď tesne pred záverečným hviz-
dom neprestrelil spoľahlivého Žilku ani Bri- 
suda, Ľuborča obišla aj v druhom meraní síl  
zo zápasu s Kľúčovým bez streleného gólu.

Nemšová rozhodla 
šláger už v prvom 
polčase

KĽÚČOVÉ - NEMŠOVÁ 1:3 (0:3)

► Nedeľa 26. 5. 2024 (28. kolo)
GÓLY: 68. VAVRUŠ Marian | 17. a 38. MACHA-
RA Daniel, 36. KIJAČIK Dávid

Pred vzájomným meraním síl malo domá-
ce Kľúčové ešte stále šancu vymeniť svojho 
mestského rivala na druhom mieste tabuľky. 
Kvalitný zápas dvoch mužstiev zo špicu ta-
buľky sa odohrával v daždivom počasí. Skóre 
zápasu otvorili hostia potom, čo Kula našiel 

TRI JARNÉ FUTBALOVÉ 
DERBY KLUBOV 
Z NÁŠHO MESTA
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dlhým centrom Daniela Macharu, ktorý sa 
presadil proti obrancovi a zamieril presne. 
Vsietený gól odhodlaných hostí ešte viac 
povzbudil. Po priamom kope sa do dobrej 
pozície dostal dorážajúci Smolka, následne 
zblízka nepochodil Kula. Pred prestávkou sa 
Nemšovčania presadili dvakrát. Najskôr po-
šmyknutie domácich pri zahrávaní „päťky“ 
využil na gól Kijačik, o dve minúty na to sa 
presnou strelou zvnútra šestnástky zaskvel 
druhýkrát v zápase Daniel Machara. Hneď  
v úvode druhého dejstva odmietol príleži- 
tosť na pomyselný „klinec do domácej rakvy“ 
aktívny Alex Kula. V ďalšej väčšej príležitosti 
Nemšovej ani na dvakrát nepochodil Pod-
kopčan. Čoraz viac sa v tejto fáze hry do šancí  
dostávali aj domáci hráči. Hlavička Jura-
ja Beňa bola ešte zablokovaná, no na 1:3  
z pohľadu domácich znížil nestarnúci Ma-
rian Vavruš, ktorý využil rýchlu Rajníčkom  
odvrátenú loptu a nedobré postavenie bran-
kára Macharu. Nemšová si vedenie v záve-
rečnej dvadsaťminútovke bez väčších problé-
mov postrážila a de facto si zaistila konečnú 
druhú priečku v súťaži. 

V ľuborčianskej 
derniére aj súboj 
otca proti synovi

ĽUBORČA - NEMŠOVÁ 1:2 (0:0)

► Nedeľa 9. 6. 2024 (30. kolo)
GÓLY: 81. BRISUDA Jozef | 62. MACHARA Da-
niel, 77. KUNDA Benjamín

Ľuborča nastupovala na svoj posledný zápas 
v najvyššej oblastnej súťaži, nakoľko túto 
súťaž z dôvodu vypadnutia opúšťa. Naopak 
Nemšová bola pred posledným kolom už is-
tým vicemajstrom 7. ligy. Napriek tomu, že sa 
stretli tímy z opačných pólov tabuľky, opäť sa 
potvrdilo, že derby stretnutie nemusí nasle-
dovať papierové prognózy. V pozícii veľkého 
favorita teda nastúpila hosťujúca Nemšová, 
ktorá do desiatej minúty nepremenila dve 
šance, no v ďalšom priebehu prvého polčasu 
si už napriek prevahe vážnejšiu „gólovku“ 
nevypracovala. Domáci sa zamerali hlavne 
na bojovnosť a hroziť mohli zo štandardných 
situácií. Po jednej z nich mal príležitosť Rajní-
ček, potom čo brankárovi Amrichovi vypadla 
lopta z rúk, ale v dobrej pozícii zakončil vedľa. 
Po zmene strán sa očakával nápor hostí. Ten 
však do šesťdesiatej minúty neprichádzal  
a hra sa odvíjala v strede poľa. V 62. minúte 
sa po hrubici hostí ocitol v superšanci Kozák, 
avšak nepremenil. Z následného brejku Da- 
niel Machara krížnou strelou z hranice šest-
nástky za pomoci tyče otvoril skóre. Hru po-
tom hostia ovládli a vytvorili si aj ďalšie mož-
nosti, z ktorých sa im podarilo premeniť jednu,  
keď sa presadil Benjamín Kunda. V závere 
domáci zdramatizovali gólovou hlavičkou 
Jozefa Brisudu, ale na víťazstve Nemšovej to 
už nič nezmenilo. Zaujímavosťou zápasu bol 
súboj štyridsaťšesťročného Mareka Mihali-
ka v drese Ľuborče proti 19-ročnému synovi 
(tiež Marekovi) v drese Nemšovej. Pred pek-
nou diváckou kulisou rozhodoval „domáci“  
Stanislav Jaroš.

Bernard Brisuda (1., 2.)
Marek Koníček (3.)

JEDNOTLIVCI (spolu 290 účastníkov)
1. Nyári Richard   TopRun Dunajská Streda  7784 b
2. Dluhoš Viktor   Vitale Trnava      7640 b
3. Bartal Michal   TopRun Dunajská Streda  7552 b
4. Černá Lucia   OzPM Považská Bystrica   7400 b
65. Vanko Ivan   N.O.S. Nemšová     1845 b
103. Kubaščík Marian N.O.S. Nemšová     797 b
129. Vavrík Peter  N.O.S. Nemšová     548 b
199. Miklovič Peter  N.O.S. Nemšová     142 b
209. Franta Vladimír N.O.S. Nemšová     102 b
256. Chmelina Martin  N.O.S. Nemšová     60 b
282. Frantová Iveta  N.O.S. Nemšová     32 b

KONEČNÉ UMIESTNENIE KLUBOV (spolu 30 klubov)
1. TopRun Dunajská Streda  36 pretekárov   51 991 b
2.  Vitale Trnava      20 pretekárov  36 159 b
3.  ĽMVV Dunajská Lužná   29 pretekárov  35 550 b
4.  OzPM Považská Bystrica  21 pretekárov  31 234 b
19. N.O.S. Nemšová      7 pretekárov    3 526 b

Ivan Vanko 

Členovia združenia sa okrem 
miestnych aktivít zveľaďo-
vania prostredia pri Váhu, 
či pravidelných spoločných 
otužileckých ponorov aktív-
ne zapojili a súťažili i na Slo-
venskom pohári v zimnom 
plávaní. Z 30 klubov si členo-

via N.O.S. v porovnaní s mar-
covými výsledkami polepšili 
o 3 priečky a v konečnom 
hodnotení sa umiestnili na 
19. mieste a odplávali 5 400 
súťažných metrov vo vode 
o teplote niekde medzi 0 - 8 
stupňov. 

NEMŠOVSKÝ OTUŽOVACÍ SPOLOK

Definitívne výsledky Slovenského pohára 
v zimnom plávaní, sezóna 2023/2024



Pretekárky a pretekári KK 
Mugen opäť získali cenné 
umiestnenia na domácich  
a zahraničných súťažiach. Tí 
menší, vo veku do dvanásť ro-
kov, pretekali predovšetkým  
v domácom prostredí. Najdôle-
žitejšími pre nich boli tri kolá 
Slovenského pohára a Maj- 
strovstvá Slovenskej republiky. 

V boji o Slovenský pohár  
v kategórii mladších žiakov - 
začiatočníkov do 35 kg, zvíťazil 
Jozef Lukajka. Na Majstrov-
stvá Slovenskej republiky sa za 
KK Mugen nominovalo 8 detí, 
avšak do bojov o cenné kovy 
nakoniec, kvôli chorobe alebo 
zraneniam, nastúpili len šty-
ria z nich. Striebornú medailu 
sa podarilo získať Lowrie Ba-
košovej (10-11 r. +40 kg), bronz 
Eme Michalíkovej (8-9 r. -37 kg)  
a Jozefovi Lukajkovi (10-11 r. -35 
kg). Natália Valigurčinová (10-11 
r. -40 kg) obsadila 7. miesto.

Staršie pretekárky (Jessica 
Gášparová, Adriana Mierna  
a Petra Chrastinová) sa sústre-
dili predovšetkým na nomi-
načné turnaje na jesenné Maj-
strovstvá Európy. Prestížnou 
je pre ne predovšetkým účasť 
na sériách svetového pohá-
ra mládeže K1 (napr. A Coru-
ña v Španielsku alebo Poreč  
v Chorvátsku). 

Konkurencia na týchto po-
dujatiach je vo všeobecnosti 

veľmi veľká, ale naše dievčatá 
dokážu držať krok so súperka-
mi. 

Vynikajúce výsledky sú sa- 
mozrejme odrazom dobrej 
tréningovej prípravy pod ve-
dením trénera Pavla Prnu  
a s pomocou Pavla Charváta  
a Miroslavy Kopúňovej. Poďa-
kovanie za podporu činnosti 
klubu patrí samozrejme aj 
primátorovi mesta Nemšová 
Milošovi Mojtovi a pani riadi-
teľke Emílii Mazanovskej.

VÝSLEDKY

► 26. 5. 2024 — Eurocup 2024, 
Zell am See, Rakúsko
1. miesto: Ema Caletková (U14 
-42 kg) a Petra Chrastinová 
(juniorky bez rozdielu hmot-
nosti) | 2. miesto: Petra Chras-
tinová (juniorky +66 kg) |  
3. miesto: Jessica Gášparová 
(kadetky -54 kg) | 5. miesto: Ad-
riana Mierna (kadetky -47  kg)

► 19. 5. 2024 — Trophy of 
Serbia – Danube Cup Novi Sad 
Open 2024, Novy Sad, Srbsko
KK Mugen reprezentovala 
Ema Caletková, ktorá sa 
umiestnila na 3. mieste v ka-
tegórii jednotlivcov a v  kate-
górii družstiev spolu s troma 
ďalšími kumiťáčkami z klubu 
Katsudo Sabinov.

► 4. 5. 2024 — Grand Prix Žilina 
1. miesto: Ema Caletková (12-
13 r. -42 kg), Jessica Gášparová 
(kadetky 14-15 r. -54 kg) a Petra 
Chrastinová (juniorky +66 kg) 
| 2. miesto: Ema Michalíková 
(8-9 r. -37 kg pokročilé), Lowrie 
Bakošová (10-11 r. +40 kg zači-
atočníčky), Natália Valigurči-
nová (10-11 r. -40 kg pokročilé), 
Maroš Vodička (6-7 r. -26 kg), 
Adriana Mierna (kadetky -47 
kg) | 3. miesto: Annelie Raček 
(6-7 r. -24 kg) | 5. miesto: Šarlota 
Dorúšková (10-11 r. +40 kg za-
čiatočníčky) a Klára Chrasti-
nová (12-13 r. -47 kg)

► 20. 4. 2024 — 3. kolo pohára 
AKKB Otvorené majstrovstvá 
Bratislavy detí a žiakov 
1. miesto: Šarlota Dorúšková 
(8-9 r. +37 kg začiatočníčky), 
Ema Michalíková (8-9 r. -37 kg 
pokročilé), Lowrie Bakošová 
(10-11 r. +40 kg začiatočníčky), 
Maroš Vodička (8-9 r. -26 kg 
začiatočníci) | 3. miesto: Ema 
Michalíková (10-11 r. pokročilé)  
a Jozef Lukajka (10-11 r. pokročilí) 

► 13. 4. 2024 — Slovenský 
pohár detí a žiakov 3. kolo, 
Stará Ľubovňa
1. miesto: Jozef Lukajka (10-11 
r. -35 kg začiatočníci) | 3. mies-
to: Lowrie Bakošová (10-11 r. 
+37 kg začiatočníčky), Maroš 
Vodička (6-7 r. -26 kg) | 7. mies-
to: Annelie Raček (6-7 r. -24 kg)

► 6. 4. 2024 — BUDATÍN CUP 
2024, Žilina
1. miesto: Maroš Vodička (6-7 r. 
-22 kg) a Jozef Lukajka (10-11 r. 
-35 kg) | 2. miesto: Annelie Raček 

(6-7 r. -24 kg) | 3. miesto: Lowrie 
Bakošová (10-11 r. +35 kg) a Šar-
lota Dorúšková (8-9 r. +32 kg)

► 15. 3.-17. 3. 2024 — Grand 
Prix Slovakia, Bratislava
1. miesto: Jessica Gášparová 
(U14 -52 kg) | 2. miesto: Ema 
Michalíková (U10 -37 kg) |  
5. miesto: Ema Caletková (U14 
-42 kg), Natália Valigurčinová 
(10-11 r. -40 kg)

► 9. 3. 2024 — Hungarian 
Tatami Cup 2024, 
Budapešť, Maďarsko
1. miesto: Petra Chrastinová 
(U21 -68 kg), Jessica Gášparová 
(U14 -53 kg) | 2. miesto: Ema 
Caletková (U14 -38 kg), Petra 
Chrastinová (juniorky +66 kg) | 
3. miesto: Adriana Mierna (ju-
niorky -48 kg) | 5. miesto: Viktó-
ria Vašíčková (kadetky -54 kg) 

► 9. 3. 2024 — Slovenský 
pohár detí a žiakov, 2. kolo, 
Partizánske
1. miesto: Lowrie Bakošová 
(10-11 r. +37 kg začiatočníčky), 
Šarlota Dorúšková (8-9 r. +37 
kg začiatočníčky) | 2. miesto: 
Patrik Pápy (8-9 r. -37 kg po-
kročilí) | 3. miesto: Ema Micha-
líková (8-9 r. -37 kg pokročilé), 
Jozef Lukajka (10-11 r. -35 kg 
začiatočníci), Annelie Raček 
(6-7 r. -24 kg), Natália Valigurči-
nová (10-11 r. -40 kg pokročilé), 
Maroš Vodička (6-7 r. -22 kg), Ši-
mon Piláthy (8-9 r. -34 kg)

► 17. 2. 2024 — Slovenský po-
hár detí a žiakov, 1. kolo, Nitra
1. miesto: Ema Caletková (10-11 
r. -40 kg pokročilé), Jozef Lu-
kajka (10-11 r. -35 kg začiatoční-
ci) | 2. miesto: Šarlota Dorúško-
vá (8-9 r. +37 kg začiatočníčky) 
| 3. miesto: Lowrie Bakošová 
(10-11 r. +37 kg začiatočníčky), 
Ema Michalíková (8-9 r. -37 kg 
pokročilé), Patrik Pápy (8-9 
r. -37 kg pokročilí) | 7. miesto: 
Annelie Raček (6-7 r. -24 kg)

Andrea Chrastinová
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Cenné výsledky pretekárok a pretekárov 
KK Mugen doma a v zahraničí

Jožko LukajkaLowrie Bakošová



Prvé neoficiálne zmienky o florbale 
v Nemšovej sa datujú na jeseň v roku 
2003. Vtedy pán Vašíček z Hoštálkovej 
doniesol 10 hokejok a 3 loptičky na 
turnaj do ŠH Horné Srnie pre ZŠ Janka 
Palu. Bolo hodne snehu a zima. Sedem 
dievčat (sestry Tydlačkové, sestry 
Tokákové, Zderková, Remová, Rabší-
ková) a blázon - tréner P. Tydlačka, za-
čali behať v tej zime medzi činžiakmi  
v Nemšovej a si spievali a dievčatá 
spievajú dodnes a všade.

PRVÉ 2 ROKY ZBIERALI 
SKÚSENOSTI V PRIHRANIČNEJ 
SPOLUPRÁCI
V rámci aktivity prihraničnej spolu-
práce škôl SR a ČR sa 23.2.2004 usku-
točnilo pracovné stretnutie vedení ZŠ 
z Nemšovej a Hoštálkovej, na ktorom 
boli dohodnuté športové podujatia 
medzi žiakmi vo florbale. Následne tak 
vznikol pri ZŠ v Nemšovej florbalový 
krúžok, v ktorom sa pod vedením Mgr. 
Viery Galanskej začalo veľmi aktívne 
pracovať. Po jej odchode zo ZŠ v augus-
te prevzal krúžok Peter Tydlačka, ktorý 
pracuje vo funkcii prezidenta, trénera, 
manažéra, rozhodcu dodnes. Dva roky 
sme zbierali skúsenosti v priateľských 
zápasoch Horný Lideč, Vsetín, Hoštál-
ková, Slavičín, V. Klobouky. Pomohli 
nám aj chlapci, ktorí sa pridali k dievča-
tám, kde ich viedol pán Oškrda, a boli 
dobrí, ale mali futbal. Nemšová vtedy 
kopala 3. ligu a chlapci hrali futbal. 

VYTVORILI KARPATSKÚ 
INTERLIGU A V ROKU 2005 
ZALOŽILI SVOJ OFICIÁLNY KLUB
V roku 2004 sme vytvorili Karpatskú 
Interligu dievčat a následne aj mlad-
ších dievčat. Slovensko reprezentovali 
Nemšová a Pruské, Poľsko Nový Targ  
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a Ludzmiera, Česko Slavíčín a V. Klo-
bouky. Toto obdobie bolo veľmi dôleži-
té pre vznik florbalu v Nemšovej. Nikto 
v tom čase nemal takú širokú základňu 
ako Nemšová. V roku 2005 sme 3 blázni 
rodičia - ja, Mišo a Jozef, založili oficiál-
ny klub v Nemšovej. Už v tom roku sme 
19. marca vycestovali do Tvrdošína  
na 1. majstrovstvá Slovenska starších 
žiačok. Dvojmetrové mantineli snehu 
a zima -15, -20 stupňov nás nezlomili 
a vo finále s Považskou Bystricou dala 
Zderková víťazný majstrovský gól  
a prvý titul bol náš. 

V roku 2005 sme vo švajčiarskom Gisi-
kone obsadili 2. miesto, keď sme zdolali 
Češky a Švajčiarov chlapcov. Patríme k 
zakladateľom viacerých súťaží na Slo-
vensku. Najvyššiu ženskú súťaž hrá-
me nepretržite už 20. rok. Vyhrali sme 
ju 2-krát, 2-krát sme boli druhí, 4-krát 
tretí a 4 razy štvrtí. Sme posledný mo-
hykán v tejto súťaži, čo odohral všet-
ky ročníky. Slovenský pohár žien sme 
vyhrali v roku 2008. Druhú ženskú ligu 
sme tiež založili a hrali sme už 6 roční-
kov (4-krát prví, 2-krát druhí). Dva razy 
sme sa zúčastnili ligy majstrov. 

V roku 2010 sme v maďarskej Budapeš-
ti obsadili druhé miesto a v roku 2014  
v Trenčíne sme vybojovali 3. miesto. 
Veľa dievčat, žien nám chodí od roku 
2005 do reprezentačných výberov 
mladších žiačok, starších žiačok, do-
rasteniek, junioriek a žien. Sme stá-
licami pri dodávke dievčat, žien do 
reprezentácie. Najviac dôkladnosti kla- 
dieme na našu mládež. Stanovil som 
koncepciu, ktorou sa riadime a prináša 
nám to veľké úspechy v mládeži. Máme 
momentálne 7 mládežníckych kategó-
rií dievčat (ako jeden z mála klubov na 
Slovensku) a dve ženské. Od roku 2005 
sme v mládežníckych kategóriách zís-

kali: staršia prípravka dievčatá 1 titul, 
mladšie žiačky 9 titulov, staršie žiačky 
12 titulov, dorastenky 4 tituly, juniorky 
3 tituly. Zúčastnili sme sa s dievčatami 
a so ženami viacerých turnajov v zahra-
ničí i na Slovensku. Na Slovensku Stu-
pava Cup, ktorý sme aj 2 razy vyhrali. Aj 
takto sme prezentovali naše mesto. 

VĎAKA FLORBALU 
PRECESTOVALI SVET
Netreba zabudnúť, že dievčatá vide-
li aj kus sveta. Boli sme v Maďarsku,  
v Poľsku, v Nemecku, vo Švajčiarsku,  
v Lichtenštajnsku, v Rakúsku, v Ta-
liansku a niektoré dievčatá v Kanade, 
vo Fínsku, vo Švédsku. Špeciálne na-
vštevujeme Česko – veď sú to vicemaj-
stri sveta z rokov 2022, 2023 v kategórii 
mužov. Tu sme robili prvé krôčiky, tu 
sme sa naučili hrať florbal. V Prahe, na 
najväčšom mládežníckom turnaji na 
svete a neoficiálnych majstrovstvách 
sveta mládeže sme sa zúčastnili už 
15 rokov po sebe, nezastavil nás ani 
Covid. Za 15 rokov sme vybojovali 19 
medailí - 5 zlatých, 8 strieborných a 6 
bronzových. Tu sme doma, majú nás 
radi, tu sa najviac naučíme a veľmi dob-
re prezentujeme naše malé mestečko  
Nemšovú. Veď naše ženy, na Czech Ope-
ne v Prahe získali 5. miesto (z 30 tímov). 
I keď je Praha veľmi drahá a organi-
začne a psychicky náročná, snažíme sa 
vždy nájsť riešenie a umožniť deťom aj 
ich rodičom pozrieť sa na organizáciu 
klubu a čaro florbalu. Praha je Praha,  
a kto tam bol raz, pôjde znovu. 
Netreba zabudnúť na škôlky a na našu 
ZŠ Janka Palu, kde je rukopis vidieť  

a kde nám vychádzajú naše talenty.  
V školských súťažiach sme získali 
4-krát celoslovenské zlato. A v česko-
slovenskom finále jedenkrát zlato. 

Do budúcnosti chceme zakomponovať 
nových ľudí – rodičov hráčok, vyškoliť 
nových trénerov, funkcionárov, vedú-
cich družstiev, rozhodcov, a zakompo-
novať naše bývalé hráčky do koncepcie 
klubu. Už sme väčší klub a ja sám na 
všetko už nestačím. Všetci si želáme 
novú halu v Nemšovej, lebo ženy nám 
hrávajú v Trenčíne, v Púchove, čo nie 
je dobré. Máme evidentný nárast detí, 
vo všetkých kategóriách, čo je dobré  
a zaväzujúce, ale my halu nedokáže-
me nafúknuť ani zväčšiť. Preto apelu-
jem na mesto a všetkých ľudí. Pomôž-
te nám pri tvorbe novej športovej haly, 
ktorú veľmi potrebujeme, lebo florbal 
v Nemšovej skončí.

Chcem sa za predchádzajúce obdobie 
cez 20 rokov poďakovať mestu Nemšo-
vá, poslancom, sponzorom, rodičom, 
florbalovým zanietencom a všetkým, 
ktorí nám pomáhajú.  V kocke som zhr-
nul 20 rokov florbalu v Nemšovej, už 
je to aj na knižnú publikáciu. Za toto 
obdobie sme napísali krásnu históriu 
florbalu v Nemšovej, vybojovali sme 36 
titulov majstrov Slovenska pre Nem- 
šovú, urobili sme veľké meno mestu 
Nemšová, či na Slovensku alebo v za-
hraničí. Robíme to všetko pre naše deti, 
tak pridajme ešte nejaké tituly...

Prajem vám veľa zdravia, šťastia, rados-
ti zo športu a veľa florbalových gólov.                                     

Peter Tydlačka

20 ROKOV FLORBALU

Dorastenky
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6 denárov, za vola po 4 denáre, za 
voz s obilím 20 denárov. 

Znenie tajničky zasielajte na nem- 
sovsky.spravodajca@gmail.com 
alebo cez aplikáciu Nemšová do 22. 
augusta 2024. Získať môžete 2 vstu-
py na kúpalisko zadarmo.

Úspešnými riešiteľmi tajničky 
čísla NS 1/2024 sú Anna Slabá, Jo-
zef Kula a Jarmila Nachtmanová. 
Gratulujeme a veríme, že ich pub-
likácia “Čarovné stredné Považie” 
potešila a zapoja sa aj nabudúce. 
Odmeny pre úspešných riešiteľov 
poskytlo mesto Nemšová, za čo RR 
veľmi pekne ďakuje.

Nemšová bola posledná a dôležitá 
mýtna stanica pred Vlárskym prie-
smykom a prvá, keď sa išlo z Mora-
vy do kráľovského Trenčína na trhy. 
Pred 550 rokmi sa sťažoval kastelán 
sučanského hradu Matúš Chalupa 
na úradníkov Ladislava Podmanic-
kého z Brumovského panstva, že 
nezaplatili 50 zlatých ……tajnička 
má 47 písmen………………………………. 
Výnos mýta patril Sučanskému 
hradu, neskôr bolo mýto v podnáj-
me mýtnikov. Poplatky sa v čase 
menili a napr. približne v 17-18. 
stor. obchodníci prevážajúci to-
var na vozoch platili za jeden voz 
30 denárov, poddaní s furmankou 
museli zaplatiť za koňa vo voze po  

OSEMSMEROVKA 
Vyrieš a získaj lístky na letné kúpalisko

APLIKÁTOR  ATLÉTKA  BABRÁK   BAKUĽA  BALETKA  BEZVÝZNAMNOSŤ  BIZÓN   
BOBOR  BOJISKO  CEDUĽKA  CIFERNÍK  COLNICA  ČINEL  DEJINY  DESAŤBOJÁR 
DIELO  DIÉTY  DLAHA  DOSTIHY  EMAIL  EVAKUÁCIA  GERBERA  HODINY  HYGIENA 
KÁLAČKA  KAZATEĽ  KOŠIAR  KOTÚČ  KRASLICA  KRTKO  KÚPELE  KUPEĽŇA   
LAMPÁŠ  LOĎKA  MAZNÁČIK  METER  NÁBOJ  NÁPLŇ  NÁVRH  OBLAK  OBLEK   
OBSAH  OKRUH  ORGAN  ORLOJ  OSVETA  PALBA  PAUŠÁL  POKUS  PORCELÁN 
RASTLINA  SENDVIČ  SKAUT  SKÚŠKA  SMOKING  STÁDO  SUČKA  SUDCA   
SVÄTOKRÁDEŽ  SVETILEKO  ŠPÁRADLO  TEMNOTA  TOVÁREŇ  TRAGÉDIA  VATRA 
YPSILON  ZÁKRUTA  ZÁRODOK  ZVONEC

ZNENIE
TAJNIČKY

HISTORICKÝ NÁKRES MÝTA V NEMŠOVEJ



SI UCTILI…
 …patróna všetkých hasi-
čov. Dňa 4. mája, na svia- 
tok sv. Floriána, sa spo-
ločne členovia všetkých 
troch zborov zúčastnili 
na svätej omši vo Far-
skom kostole v Nemšovej. 
Spoločne prosili o ochra- 
nu pri vykonávaní ich 

služby, poďakovali za ús- 
pešný uplynulý rok a po- 
priali všetkým príslušní-
kom HaZZ pevné zdravie 
a veľa šťastných návratov 
na základne.

VZDELÁVALI… 
...mladých skautov. Kon-
com mája na hasičskej 

zbrojnici v Nemšovej pri-
vítali členovia DHZ vzác-
nu návštevu, mladých 
skautov zo 117. zboru sv. 
Františka z Assisi. Mladí 
skauti absolvovali pre- 
hliadku techniky i požiar- 
nej zbrojnice. Prítom-
ní hasiči porozprávali  
o poslaní hasiča a pomo-
ci druhým. Skautom boli 

vďační za množstvo otá-
zok a už teraz sa tešia na 
ďalšiu návštevu.

ZASAHOVALI…
…v Kľúčovom po náplave 
bahna. Dňa 31. mája bola 
prostredníctvom KOS 
HaZZ ohlásená mimo- 
riadna udalosť na ceste 

medzi miestnymi časťa-
mi Ľuborča a Kľúčové. 
Išlo o silnú naplaveni-
nu z priľahlých polí. Po 
vyhlásení poplachu na 
miesto vyrazili dobro-
voľní hasiči a spoločne 
s príslušníkmi OO PZ 
Nemšová, dvomi členmi 
s ťažkou technikou, riad- 
nym zaistením dopravy 

a postupným likvidova-
ním nánosov došlo po 
viac ako 3 hodinách k vy-
čisteniu vozovky a spus-
teniu riadnej, bezpečnej 
premávky. Pri zásahu 
pomohli z VPS.

Spracovala 
Miroslava Bachratá, 

F: FB Hasiči Nemšová
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Počet narodených od 01. 03. 2024 – 01. 06. 2024  ►  15
Viktória, Marek, Paulína, David, Marko, Sebastián, 

Tobias, Nella, Timea, Matej, Diana
 

01. 03. 2024 – 01. 06. 2024  ►  zomrelo 13
01. 03. 2024 – 01. 06. 2024 ►  zosobášilo sa 6 párov

NARODENÍ, ZOSOBÁŠENÍ, ZOMRELÍ

S ÚCTOU SPOMÍNAME
Dňa 1. 1. 2024 uplynulo 
9 rokov, čo nás navždy opus-
til náš milovaný otec, dedko, 
pradedko a prapradedko 
ERNEST JURÍK, a dňa 19. 3. 
2024 uplynulo 5 rokov, kedy 
dotĺklo srdce našej drahej 
mami, babky a prababky 
ANKY JURÍKOVEJ. S láskou 
a vďakou spomínajú všetci, 
ktorí ich stále radi majú. 
Nikdy nezabudneme, 
odpočívajte v pokoji. 

Dňa 14. 4. 2024 uplynulo 
35 rokov, čo nás opustila 
naša mama, babka, prababka,
KATARÍNA ĎURIŠOVÁ. 
Kto ste ju poznali, venujte 
jej tichú spomienku. 

MICHAL MINDÁR
Drahý Miško, ďakujeme 
Ti za krásny život prežitý
s Tebou. Dňa 6. 6. 2024 by si 
mal 38. narodeniny. Náš Pán 
rozhodol 25. 4. 2014 inak. 
Čas rýchlo letí. Je to už 10 
rokov, ale akoby to bolo len 
nedávno. Zostal si v našich 
srdciach naveky. S láskou 
spomíname - rodičia, sestry 
s rodinami, priatelia...

Dňa 26. 6. 2024 budú dva 
roky, čo nás navždy opustila 
naša drahá manželka, ma-
mička, babička a prababička 
MÁRIA ŠTEFÁNKOVÁ. 
S láskou a úctou spomína 
celá rodina.

Dňa 7. 7. 2024 uplynie 
25 rokov, čo nás navždy 
opustil náš milovaný man-
žel, otec a dedko ANTON 
VYDRNÁK. S láskou a úctou 
spomína celá rodina.

Dňa 17. 4. 2024 sme si 
pripomenuli 9. výročie 
úmrtia našej milovanej  
mami, babky, svokry  
a švagrinej ŠTEFÁNIE 
GABRIŠOVEJ. Dňa 7. 5. 2024 
sme si pripomenuli 53. vý- 
ročie úmrtia nášho milova-
ného otca, brata, švagra  
a dedka ŠTEFANA GABRIŠA. 
Dňa 7. 5. 2024 sme si pripo-
menuli 1. výročie úmrtia 
nášho milovaného manžela, 
otca, brata, zaťa a švagra 
MILÁNA GABRIŠA (Maj- 
stra). Kto ste ich poznali, ve-
nujte im tichú spomienku.

Dňa 1. 6. 2024 uplynulo 
9 rokov, čo nás opustil náš 
drahý otec, dedko a praded-
ko JAROLÍM KORIENEK, 
a 5. júla 28 rokov, čo nás 
opustila naša drahá mama, 
babka a prababka MÁRIA 
KORIENKOVÁ. S láskou si 
na nich spomínajú syn a 
dcéry s rodinami. “Očiam ste 
odišli, v srdciach zostávate.”

Len láska a úcta navždy v 
našich srdciach   zostávajú. 
Tichá myšlienka, tajná slza, 
uchováva spomienku
na vás - matka, otec. Pri prí-
ležitosti 10. výročia úmrtia 
ANNY MACHAROVEJ  
a 40. výročia úmrtia VILIA-
MA MACHARU.  
S láskou spomínajú deti 
Anna, Viliam, Renáta 
a Katarína s rodinami.

Dňa 17. 7. 2024 uplynie 20 
rokov, kedy odišla do več-
nosti naša milovaná mama 
MÁRIA VAVRUŠOVÁ a 26. 8. 
2024 uplynie 38 rokov, čo do-
tĺklo srdce nášho otca JÁNA 
VAVRUŠA. S úctou a láskou 
na vás spomínajú dcéry  
a synovia s rodinami 
a ostatná blízka rodina. 
Odpočívajte v pokoji.
 
SMÚTOČNÉ 
POĎAKOVANIE

Z úprimného srdca ďaku-
jeme celej rodine, susedom 
a ostatným občanom, 
ktorí sa prišli na poslednej 
ceste rozlúčiť s milovaným 
manželom, otcom, dedkom 
a pradedkom FRIDRICHOM 
KARASOM, ktorý nás 
opustil vo veku 92 rokov. 
Zároveň vyjadrujeme vďaku 
za prejavenú sústrasť a kve-
tinové dary. Ešte raz srdečne 
ďakujeme. Smútiaca rodina.

Smútočné spomienky zasielajte do redakcie novín  
na nemsovsky.spravodajca@gmail.com alebo sekretariatprimatora@nemsova.sk 

najneskôr  do 01.09. 2024. Ďakujeme za pochopenie.

HASIČI
Sviatok svätého Floriána

OSEMSMEROVKA 
Vyrieš a získaj lístky na letné kúpalisko

Máte tip na zaujímavú udalosť či súčasnú 
alebo historickú osobnosť v našom meste? 

Neváhajte a posielajte svoje tipy na
nemsovsky.spravodajca@gmail.com. 

Ďakujeme!



Elektrifikáciou osady sa podarila 
skutočne dobrá vec. Výrazne sa zvý-
šila kvalita života v osade, vrátane 
hodnoty záhradky. Už len nepríjem-
nou spomienkou sú situácie, keď pri 
nakopení problémov (o ktoré počas  
3 rokov vybavovania núdza rozhodne 
nebola) stál Ing. Jozef Krchnávek pred 
dilemou, či pokračovať v diele, alebo 
to vzdať. Napokon dnes, po rokoch, je 
vďačný za všetko, čo sa podarilo pre 
záhradkársku komunitu dosiahnuť.

Spoločenský život 
a činnosť členov 
mimo organizácie

Okrem tvrdej práce osadníkov pri 
budovaní záhradiek si v prvých ro-
koch existencie organizácie našli jej 
členovia čas i na kultúrno-spoločen-
skú činnosť a šport. Aktívne sa zú-
častňovali na brigádnickej výpomoci 
pri rozvoji Nemšovej. Záhradkári od-
pracovali stovky hodín na výstavbe 
spracovateľského centra. Výsledkom 
je budova, v ktorej funguje pekáreň  
a mestská pálenica. Mimochodom, 
záhradkári mali pre technickú úro-
veň pálenice významný prínos.  Ing. 
Jozef Krchnávek si po návrate zo sku-
sov v pálenici v Skalke nad Váhom 
predsavzal, že nová nemšovská pá-
lenica bude na vyššej úrovni ako tá 
skalská. Po dlhšom bádaní preto vy-
myslel kontajnerový medzisklad s ka-
pacitou na jednodňové pálenie alko-
holu, kde jeden kontajner (vyrobený 
zo sklolaminátu na drevenej podsta-
ve) mal objem pre naplnenie jedného 
kotla 300 litrov. Vhodné vákuové ná-
drže boli zabezpečené z Pacovských 
strojární. Sklolaminátové kontajnery 
vyrobili v pridruženej výrobe PD Vlá-
ra v Hornom Srní. Potrebná výveva  
s motorom s výkonom 22 kW bola 
získaná z vyradeného fekálu v Sklo-
obale. Zariadenie sa v praxi osvedčilo  
a úspešne slúži doteraz. 

Na záver tohto rozprávania ostá-
va už len uviesť prianie pána Ing. 
Jozefa Krchnávka: „Chcel by som 
zaželať našim záhradkárom čo naj- 
viac úrodných rokov a veľa pek-
ných chvíľ na osade – či už pri prá-
ci, alebo oddychu.“

Podklady z publikácie Bočky spracoval
Bernard Brisuda / F: publikácia Bočky

požadovanom poplatku (35 000 Sk na 
jednu záhradku). V roku 2007 začalo 
nové kolo rokovaní, ktoré bolo i vďaka 
veľmi dobrým osobným vzťahom za-
čiatkom júna 2009 úspešne ukončené 
uzavretím zmluvy o spolupráci, v ktorej 
sa ZSE zaviazala k financovaniu dodáv-
ky a montáže prípojky VN, trafostanice 
a rozvodov NN po osade vrátane pripo-
jovacích skríň (nie elektromerových).“

Ako ďalej Ing. Jozef Krchnávek dru-
hým dychom dodáva: „Na nás záhradká-
roch zostalo prefinancovanie a zabezpe-
čenie zamerania terénu, vykonávacieho 
projektu a takisto celá inžinierska čin-
nosť vrátane vybavenia stavebného 
povolenia, zabezpečenia a osadenia 
elektromerových skríň (vrátane pripo-
jenia na pripájacie skrine) a rovnako tak 
priesek stromov pre prípojku VN. Dnes 
sú už známe definitívne podiely nákla-
dov zmluvných partnerov. ZSE vložila 
do akcie 117 000 € (3 524 724 Sk) a naša 
organizácia vložila 23 688,78 € (713 648 
Sk). Po geodetickom zameraní areálu  
(v roku 2009) bol v roku 2010 vypraco-
vaný projekt a nastala anabáza s vyba-
vovaním súhlasu majiteľov dotknutých 
pozemkov, cez ktoré mali ísť vedenia VN 
a NN v celkovej dĺžke takmer 3 km.“

Zo spomienok Ing. Jozefa Krchnáv-
ka – spoluzakladateľa osady Bočky  
a bývalého dlhoročného predsedu OZ 
Bočky sme na stránky Nemšovského 
spravodajcu pripravili dvojdielny se-
riál. Aj druhá časť čerpá najmä z pu-
blikácie Bočky – z histórie jednej zá-
hradkárskej osady, ktorú v roku 2018 
Jozef Krchnávek autorsky pripravil. 
Celá monografia je v prípade záujmu 
dostupná v prezenčnej forme v mest-
skej knižnici, ale taktiež aj osobne  
u samotného autora.

Ešte krátko k roku 1989
Pri rozhovoroch o vzniku a rozvoji osa-

dy Bočky považuje Ing. Jozef Krchnávek 
za dôležité pripomenúť obdobie vyspo-
riadania vlastníckych vzťahov. Vo svo-
jich myšlienkach sa vracia k osobnému 
stretnutiu u vtedajšieho predsedu vlády 
Slovenskej republiky, s ktorým sa pozna-
li ešte zo spoločného pôsobenia v Sklo-
obale Nemšová a ktorého oboznámil  
s tým, že gro budúcich osadníkov Bočkov 
budú práve sklári zo Skloobalu. Predse-
da vlády si následne prizval aktuálneho 
ministra poľnohospodárstva a zakrátko 
sa zrodila vyhláška, ktorá záhradkárom 
umožňovala priame odkúpenie pozem-
kov od PD Vlára Nemšová (mimo pôvod-
ných majiteľov) a ktorú sme uvádzali 
tiež v prvej časti nášho seriálu.

Elektrifikácia osady
Ing. Jozef Krchnávek takto opisuje si-

tuáciu spred dvoch dekád rokov: „Prvé 
snahy o elektrifikáciu evidujeme už  
v r. 2003, kedy náš (dnes už nebohý) 
člen, priateľ Janko Kubíček, dal spon-
zorsky vypracovať projekt elektrifikácie 
našej osady (bez časti „Pod strelnicou“, 
ktorá vtedy k osade nepatrila). Zápa-
doslovenská energetika (ZSE) sa však 
odmietla podieľať na financovaní pro-
jektu, a tak tento zámer stroskotal na 
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Záhradkárstvo

Práce s vybavovaním potrebných 
povolení Ing. Jozefovi Krchnávko-
vi uľahčila plná moc pre jeho osobu 
na zastupovanie ZSE pri všetkých 
úradných konaniach pri vybavovaní 
elektrifikácie až po právo podpisovať 
zmluvy. Ako sám tvrdí: „Bez tohto aktu 
by asi nebolo možné akciu stihnúť  
v zmluvnom termíne.“

Zmluvný termín na odovzdanie plat-
ného stavebného povolenia (30. 5. 2012) 
sa nebezpečne blížil a s ním i hrozba, že 
dodávateľ odstúpi od zmluvy.  

„Ako mnohokrát predtým, aj teraz 
sa v zložitej situácii predsa len rieše-
nie našlo. Pomocnú ruku podal člen 
združenia, p. Braun. Definitívne bol 
problém doriešený vďaka  Ondrejovi 
Patkovi, majiteľovi pozemku oproti 
našej osade, čo sprostredkoval ďal-
ší člen OZ Bočky, pán Gurín. Napriek 
všetkým problémom sa presne týždeň 
pred zmluvným termínom podarilo 
odovzdať dodávateľovi platné stavebné 
povolenie s definitívnym projektom. 
Možnosť pripojenia na elektrickú sieť 
využili i dvanásti vlastníci pozemkov 
mimo osady,“ pokračuje vo svojom spo-
mínaní Ing. Jozef Krchnávek.

A zároveň dodáva: „Z celkového po-
čtu záhradkárov (140) sa do akcie ne-
zapojila z rôznych dôvodov desatina 
(14 členov). Technické riešenie zaria-
denia umožňuje i dodatočné pripoje-
nie ďalších prípadných záujemcov po 
zložení iba základného poplatku 135 €. 
Okrem peňazí na účte sme na pokrytie 
nákladov pôvodne vyberali po 100 € na 
člena (v čom boli zahrnuté i domové 
prípojky). Vinou uvedených nákladov 
sme museli dodatočne vyberať ešte po 
35 €. Najviac dodatočných nákladov 
nám vzniklo v časti Pod strelnicou, 
kde skutočné náklady na jednu zá-
hradku boli o 17 € vyššie ako záhrad-
ky nachádzajúce sa povyše strelnice. 
Konečná suma 135 €, na ktorú sme sa 
skladali, je v porovnaní ku uskutočne-
nému dielu ozaj minimálna. Najmä ak 
uvažujeme, že pri individuálnej reali-
zácii elektrickej prípojky by iba hod-
nota skrine elektromera bola vyššia 
ako týchto 135 €.“

BOČKY
Z histórie jednej záhradkárskej osady
/II. časť/

Pán Štefánek

Pán Kresánek na otvorení výstavy ovocia a zeleniny


